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Lluny d’encarar-se cap a la solu-
ció, l’ocupació de pisos a la Mina
per part dels clans del barri va
camí d’agreujar-se. Durant el mes
d’agost hi ha hagut moviments als
pisos ocupats i hi han entrat més
persones. Tot i això, la Generali-
tat assegura que no hi ha hagut
més ocupacions, sinó “entrades i
sortides” en els immobles pro-
pietat del Consorci de la Mina que
ja es van usurpar el juliol, en pa-
raules del secretari del departa-
ment d’Afers Socials i Famílies,
Francesc Iglesies. Sigui com sigui,
ara mateix hi ha 58 pisos ocupats,
o almenys aquesta és la quantitat
de denúncies interposades al jut-
jat d’instrucció 4 de Badalona. Des
d’allà s’han distribuït els casos en-
tre diferents jutges. Per tant, això
farà que no tots els casos s’inten-
tin desencallar alhora. 

L’Ajuntament de Sant Adrià i
el Consorci de la Mina no han fet
cap comunicació oficial des de fa
més d’un mes, però una passeja-
da de dues hores pel barri permet
comprovar que les persones que
van entrar per la força a diversos
pisos el juliol no tenen cap inten-
ció de marxar-ne. 

És el cas d’una família del
barri de la Pau de Barcelona,
amb dos menors d’edat inclosos,
que hi va entrar a finals d’aques-
ta setmana. Un home obre la
porta del pis i explica breument el
seu cas. “Les circumstàncies ens
han portat a fer-ho”, argumenta.
L’edifici té 20 habitatges, dels
quals 19 han estat ocupats. En un
d’aquests hi viu una parella. La
noia surt al carrer a mig matí i ex-
plica que ella hi ha entrat fa tot just
un mes. “No vaig venir quan va
començar tot”, remarca. De fet,
encara té dubtes per saber a quin
carrer viu. Quan li pregunto si

aquell és el carrer Mercè Rodo-
reda, busca el mòbil per trobar
una resposta. Allà hi té una foto-
grafia d’una placa del carrer que
li permet confirmar-m’ho. D’altra
banda, assegura que no han tin-
gut cap problema amb l’única
propietària que resideix al bloc ac-
tualment. Viu al 1r 2a però, tot i pi-
car a la seva porta, no vol obrir. 

Les persones que van reben-
tar les portes dels pisos per entrar-
hi a viure s’han organitzat, o això
sembla, per mantenir l’escala
neta. A la porta del portal, un car-
tell escrit a mà demana als veïns
aportar diners per pagar la per-
sona encarregada de la neteja.

“ANIRÉ A TIRO LIMPIO”
El de Mercè Rodoreda no és l’ú-
nic bloc amb pisos ocupats. Com
a mínim n’hi ha tres més: a la
Rambla de la Mina, al carrer Ra-
mon Llull i al carrer Anne Frank.
En aquest últim, com a mínim
n’hi ha cinc. Dimarts a mig matí
tots estaven buits.

Mentrestant, al carrer Ramon
Llull, una de les veïnes surt al bal-
có quan sent el porter automàtic.
És una reallotjada del bloc Venus,
els néts de la qual han ocupat dos
dels immobles al bloc. En total
n’hi ha set d’ocupats. Tot i recor-
dar-li que ja havíem parlat mesos
enrere, aquest cop es nega a obrir
la porta. “T’has equivocat amb
mi”, diu.

Un dels propietaris que resi-
deix a l’edifici explica la seva ver-
sió. Ronda els 60 anys, prefereix
mantenir l’anonimat i explica que
va néixer al Camp de la Bóta. D’a-
llà va anar a parar a un pis del ca-
rrer Mart, fins que un projecte de
reforma el va portar a viure a Ra-
mon Llull. “Jo ho tinc clar. Si algú
intenta ocupar casa meva, aniré a
tiro limpio”, etziba al mateix
temps que assegura que té armes
a casa. “Si algú ho intenta, acabarà
a l’hospital. Serà o ell o jo”, afegeix.
Tot i aquesta declaració d’inten-

cions, al barri no es respira cap
tensió extraordinària, o almenys
no es percep a simple vista. 

Això sí, són molts els veïns que
responsabilitzen el Consorci de la
Mina de l’ocupació i fins i tot al-
guns avancen que ja estudien
presentar una demanda col·lecti-
va contra l’ens supramunicipal si
no els ofereix solucions aviat. 

L’OMBRA DELS CLANS
Al costat del bloc ocupat a Ra-
mon Llull n’hi ha un altre on, fins
ara, ningú ha rebentat la porta de
cap pis. “Això és perquè no ho
hem permès”, diu una veïna que
surt a passejar amb els seus
néts. “Immediatament després
de les primeres ocupacions, vam
demanar vigilància privada al
Consorci”, explica. 

Ara, el Consorci de la Mina
paga el sou a dos vigilants que tre-
ballen cada dia des de les set de la
tarda a les set del matí. La dona
també apunta que els veïns han
instal·lat càmeres de seguretat. Un
adhesiu al portal així ho indica.

La por dels veïns d’aquest
bloc era que els clans també ocu-
pessin els dos pisos buits que hi ha
a l’edifici. Un veí jove relata que
ara el Consorci els ha tapiat. A

més, diu que just després que co-
mencessin les ocupacions algú va
arrencar el  cartell de vigilància de
Los Manolos-Tío Cristina, que
lluïa al costat del portal. 

El clan era qui vigilava els pi-
sos i els veïns del barri insisteixen
que ha estat el mateix clan qui va
organitzar l’ocupació. Per la seva
banda, la Generalitat no rela-
ciona les ocupacions amb les
tasques de vigilància que es feien
als immobles buits propietat del
Consorci. Això sí, Iglesies les
qualifica de “represàlia” per la de-
tenció del tinent d’alcalde Juan
Carlos Ramos. L’arrest de l’ales-
hores regidor de la Mina es va
produir el 19 de juny, mentre que
les ocupacions van començar el
12 de juliol. Ramos va ser detin-
gut pels Mossos d’Esquadra en el
marc d’una causa que investiga el
suposat desviament de fons pú-
blics destinats a la vigilància dels
pisos buits propietat del Consorci,
que haurien acabat en mans
d’Ángel Amaya Montero -cone-
gut com el Tío Cristina i membre
del clan dels Manolos-, que tam-
bé està investigat en el marc de la
mateixa causa. El mateix dia de
la detenció, el jutjat d’instrucció
4 de Badalona va comunicar que

també investigava el gerent del
Consorci i de l’empresa pública
Pla de Besòs, Juan Luis Rosique.
“Els jutjats estan investigant
aquestes cadenes de subcon-
tractació, que són molt estranyes,
fet que els Mossos consideren que
té relació amb les ocupacions”,
considera Iglesies.

El secretari del departament
d’Afers Socials i Famílies, sempre
segons les informacions aportades
pels Mossos d’Esquadra, em-
marca les ocupacions en una
“lluita de poder” entre grups del
barri. “Volen tenir el control de la
Mina i marcar territori”, diu Igle-
sies, segons el qual la majoria de
les ocupacions no s’han produït
per la necessitat de disposar d’un
habitatge. 

Fins ara han tingut lloc di-
verses reunions entre els veïns
afectats, la Generalitat, l’Ajun-
tament, els Mossos i la Policia
Local. D’altra banda, les comu-
nicacions amb els ocupants s’han
dut a terme a través de la Fede-
ració d’Associacions Gitanes de
Catalunya (Fagic), presidida per
Simón Montero Jodorovich, la
família del qual està emparen-
tada i manté una estreta relació
amb els Manolos.

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

La Mina continua ocupada
» Al barri hi ha com a mínim 58 pisos usurpats i algunes persones tot just hi acaben d’entrar

» La Generalitat creu que les ocupacions són una “represàlia” per la detenció del regidor Ramos el juny

Un dels pisos ocupats al barri. Foto: Línia Nord

En Portada
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REFERÈNDUM4El camí cap a l’1-O s’es-
curça. Queda menys d’un mes perquè els ca-
talans siguin cridats a les urnes per dir si vo-
len que Catalunya sigui un Estat indepen-
dent en forma de república. Després de les
vacances arriba l’etapa de l’acceleració final.

Aquesta acceleració va viure ahir un
episodi clau, el de l’aprovació de la llei del
referèndum. Tot i que a l’hora del tanca-
ment d’aquesta edició la norma encara no
havia estat aprovada, res indicava que fi-
nalment no fos així. La jornada va co-
mençar d’hora i de seguida va quedar clar
que el Parlament no viuria un dia qualse-
vol. El Ple va arrencar després que Junts
pel Sí i la CUP registressin la petició per ad-
metre a tràmit la llei, cosa que es va pro-
duir només començar. Això va provocar
que el debat parlamentari fos molt tens,
amb acusacions mútues entre Junts pel Sí

i la CUP i la resta de formacions. Qui tam-
bé es va pronunciar va ser el Consell de Ga-
ranties Estatutàries, que va recordar que
la Mesa ha d’obrir un període de consul-
tes quan es tramita qualsevol llei.

Els esdeveniments del Parlament van
provocar que el presint espanyol, Mariano
Rajoy, reclamés al Tribunal Constitucional
(TC) que declari nuls els acords de la cam-
bra catalana i busqui responsables penals.
Per la seva banda, la vicepresidenta Sora-
ya Sáenz de Santamaría va assegurar que
“no havia passat mai tanta vergonya en la
meva vida democràtica”, mentre que la Fis-
calia es va querellar contra Forcadell i la
Mesa per haver admès la llei.

RETIRADA D’URNES?
Sigui com sigui, que l’1-O estigui a tocar no
vol dir que la votació estigui més a prop de

celebrar-se. I és que la situació es podria
complicar si el govern espanyol porta a ter-
me l’amenaça que  Sáenz de Santamaría va
verbalitzar dilluns a la Cadena Ser, quan va
afirmar que l’executiu que presideix Mariano
Rajoy actuarà amb “proporcionalitat” i
“fermesa” per impedir que els catalans vo-
tin durant l’1 d’octubre.  “No diré al senyor
Puigdemont què és el que faré per retirar-
li les urnes”, va deixar anar la vicepresidenta
espanyola, que no es va aturar aquí i va re-
cordar al president de la Generalitat que la
seva suspensió també es contempla, ja que
això “està previst a les lleis”.

Després de les paraules de Sáenz de San-
tamaría, dimarts van ser els caps dels fiscals
i dels jutges els que es van comprometre a
defensar “la unitat d’Espanya”. En l’obertura
de l’any judicial, José Manuel Maza, fiscal
general de l’Estat, va prometre que perse-

guirà la “desraó independentista”. Al seu
torn, el president del Consell General del Po-
der Judicial, Carlos Lesmes, va dir que ga-
rantirà la continuïtat de la “pàtria comuna
i indivisible de tots els espanyols”.

EL GOVERN RESPON
La resposta a les paraules de Maza i Les-
mes no es va fer esperar. Al cap de poca es-
tona el Govern va defensar que la celebració
de l’1-O no implica cap il·legalitat. El seu
portaveu, Jordi Turull, va afirmar que
“convocar un referèndum no és delicte” i
va recordar a Maza que l’any 2005 el
Congrés va decidir, amb la llei 2/2005, des-
penalitzar la convocatòria d’un referèndum.
Per últim, Turull no va voler especificar si
el Govern signarà el decret de convocatò-
ria del referèndum si hi ha una suspensió
immediata de la llei per part del TC.

MANIFESTACIÓ4“Aquest Onze de Se-
tembre encarem la mobilització més trans-
cendent de la història del país: la Diada del
Sí”. Així anuncia l’Assemblea Nacional Ca-
talana (ANC) la manifestació que ha pre-
parat enguany per a la Diada i que vol om-
plir el passeig de Gràcia i el carrer d’Ara-
gó de Barcelona per fer un immens signe
Més, “símbol de totes les oportunitats del
nou Estat en forma de república que ens
espera a les paperetes del referèndum”.

La mobilització tindrà dos epicen-
tres: la cruïlla entre el Passeig de Gràcia i
el carrer d’Aragó i Plaça de Catalunya, però
s’estendrà fins al carrer de Casanova pel
Sud, els Jardinets de Gràcia per l’oest, el
Passeig de Sant Joan pel nord i la Plaça de
Catalunya per l’est. Els quatre braços es di-

videixen en 48 trams i cada tram corres-
pon a una comarca.

Com ja és habitual en les mobilitzacions
de l’ANC, l’entitat convoca tothom a les 16h
al seu tram. Entre les 16h i les 17h, la mú-
sica, la cultura popular i els castells dona-
ran ambient i entreteniment. A les 17h es
començaran a desplegar 4 pancartes als ex-
trems dels eixos. A la Plaça de Catalunya
es desplegaran diverses pancartes més
petites de forma simultània. A les 17:14h,
les pancartes començaran a avançar cap al
punt central per damunt dels assistents. Al
seu pas, els assistents es posaran la sama-
rreta de la Diada del Sí –groc fluorescent–,
provocant un joc de colors. Un cop hagin
arribat al centre, es veurà un enorme sig-
ne Més (+) fluorescent des del cel.

La Diada del Sí

» Recta final per a la celebració de l’1-O, que ahir va viure una jornada clau al Parlament plena de tensió
» La Fiscalia es querella contra Carme Forcadell i la Mesa per haver admès la llei del referèndum

L’hora de la veritat
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Opinió

per Pedro Jesús Fernández         

4Una putada!
Aire fresc

per Estanis Alcover i Martí

És només l’alcaldessa i l’Ajunta-
ment els encarregats de crear
una Badalona més bonica per a
tothom, no deixant-la en mans
de grans inversors privats i el
mercat lliure? No, som tots els
badalonins.

Per què ens agraden més
unes ciutats que unes altres?
Per què la majoria de les urbs an-
tigues ens agraden més? Moltes
són boniques però, per què no-
més unes poques transmeten
aquest encant especial?

Alain de Botton (1969), filò-
sof i escriptor suís, considerava
que l'art de fer ciutats atractives
estava en declivi, constatant que
des de 1905 no se n'havia cons-
truït cap. Per aquesta raó, entre
altres, va fundar en 2008 L'Es-
cola de la Vida (The School of
Life), a Londres, un centre que
pretén desenvolupar una nova
visió educativa centrada en la in-
tel·ligència emocional a través de
la cultura.

De Botton va trobar necessari
establir uns principis que expli-
quessin el perquè unes ciutats
són més belles i desitjables que
altres. En forma de manifest en
va elaborar sis considerats, la
base per convertir les ciutats en
llocs atractius, tant per a qui hi
resideixen com les visiten. En-
tenc, després d’haver-les llegit
unes quantes vegades, que són
extra-polables a Badalona, sen-
se cap mena de dubte.

Varietat i ordre
Cada ciutat hauria de tenir un or-
dre visual, un ritme que estableixi
un cert balanç i simetria en la
seva arquitectura. Barcelona, a
manera d'exemple, es considera

una ciutat molt més agradable
(visualment) que Madrid, ja que
hi ha certa harmonia en tots els
seus elements arquitectònics.
De totes maneres, De Botton
especifica que un excés d'ordre a
la ciutat pot causar problemes ur-
bans, convertint-se en estructu-
ra alienígena, com ara les ciutats
emmurallades tipus Kowloon, on
podien viure una gran aglome-
ració de persones en molt poca
superfície.

Sense oblidar la complexitat,
ha d'haver-hi un equilibri tant
d'ordre com de varietat estètica.

Vida visible
Es valoren molt més els espais
públics visibles, actius, plens
d'activitat i vida urbana. Això po-
tencia la calidesa i dóna sentit d'i-
dentitat i permanència a les ciu-
tats. De Botton ho exemplifica
amb les obres de Canaletto, un
exemple indispensable per en-
tendre aquest principi. Són ne-
cessaris carrers plens de vida, on
els habitants puguin comuni-
car-se a través d'una mirada o un
gest, on es potenciï més el con-
tacte humà que el virtual.

Compactació
Viure en ciutats compactes com
Badalona o ciutats extenses com
una colla de nord-americanes
(Phoenix, Los Ángeles) afecta
el comportament urbà, ja que en
el cas de ciutats de gran extensió,
es consumeixen molts més re-
cursos energètics tant per la seva
extensió com dispersió urbana.

Són molts els que prefereixen
viure allunyats dels centres, ge-
nerant nous suburbis d'àrees úni-
cament residencials connecta-

des a través d'extenses vies in-
terurbanes, depenent general-
ment del transport privat. En
canvi, en ciutats com Barcelona hi
ha espais comuns, com places i
parcs, on el sentit de pertinença
es fa visible i palpable, considerant
aquests una extensió de l'espai
privat. Aquest és un bon exemple
per a Badalona, que ho va inten-
tant, però sense gaires recursos. 

Orientació i misteri
El filòsof considera que perdre’s
per la ciutat, descobrir noves
rutes i caminar a la deriva, és una
cosa necessària i atractiva que no
necessàriament ha d'involucrar
inseguretat (al desconegut). De
Botton suggereix que descobrir
racons urbans, per carrers estrets
i estretes, crea una atmosfera de
misteri agradable; per contra, la
creació de grans avingudes i bu-
levards suggereix un cert ordre
també necessari. Per aquesta
raó, considera que hi ha d'haver
un equilibri dimensional viari, on
unes vies ofereixin orientació i al-
tres misteris. Sembla que asse-
nyali amb el dit el Dalt de la Vila
badaloní.

De Botton creu en l'exposició
de la vida pública dels seus ha-
bitants en els carrers però man-
tenint la privacitat. És un debat
pels badalonins.

Escala
Avui en dia, moltes ciutats s'estan
associant a la mida de les seves
construccions, arribant en certs
casos a proporcions desmesura-
des i sense sentit. Ciutats com Pa-
rís, Roma o Amsterdam han op-
tat, però, per mantenir reduïda
l'escala de les seves construc-

cions. De Botton considera de-
priment que icones de les ciutats
d'avui exemplifiquen grans cor-
poracions i empreses privades.

Com si mirés cap a Bétulo,
el filòsof considera que el límit
ideal per edificar són cinc pisos:
densos, compactes i ajustats. Si
se sobrepassa aquest límit, l'e-
difici ha de ser alguna cosa es-
pecial, alguna cosa que la hu-
manitat pugui estimar i recor-
dar. Per això, el filòsof especi-
fica que les grans construc-
cions que han estat valorades
durant generacions correspo-
nen a aquelles que reflecteixen
la societat on s'han realitzat.

Local
Els elements distintius de les
ciutats són fonamentals. Aques-
tes han de marcar la diferència
les unes de les altres a través,
per exemple, dels seus materials
i tècniques constructives.

És bonic que cada ciutat
tingui el seu estil i un caràcter
únic amb noves formes i varie-
tats constructives. Així doncs, hi
ha ciutats caracteritzades per les

seves construccions de pedra
(Edimburg), maó (Londres),
etc. i altres que estableixen pro-
totips reproduïbles arreu del
món (ja sigui col·locant un gra-
tacel similar al mig del desert,
enmig de l'oceà, o en ple centre
financer d'una metròpolis). Cal
trobar un estil adequat al lloc on
s'emplaça l'edifici.

Així, el filòsof aborda aquest
principi centrant-se en dues
àrees: la confusió intel·lectual
al voltant de la bellesa i la
manca de voluntat política. A la
primera, De Botton considera
que la certesa de què i què no
és bonic és un tema subjectiu
que, aplicat a la ciutat, depèn de
l'estat sensitiu de cada persona
en cada lloc. En tant a la sego-
na, considera que són només
els governs els encarregats de
crear ciutats més boniques per
a tothom, no deixant-les en
mans de grans inversors privats
i el mercat lliure.

Podem millorar la nostra
ciutat? Podem fer Badalona
més atractiva? Hi ha molta
feina a fer.

4Podem fer Badalona més atractiva?

Actualitat a la xarxa

#LaDiadaDelSí #CamíDeL’1-O #ALaCordaFluixa

@XavierRibalta1: Els atacaran per terra,
mar i aire (incloent-hi la caverna mediàtica).
Nosaltres seguim endavant, a omplir els
carrers per la Diada i les urnes. 

@quinfernandez: Yo, que soy andaluz y
vivo en Andalucía, no tengo que decidir
el futuro de Catalunya. No deciden 47
millones, deciden los catalanes.

@srmanel: Pompeu Fabra no va acceptar
la paraula "botxorno" perquè no va 
viure un estiu de canvi climàtic ni un
mercat de fitxatges de Bartomeu.
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per Ana Cruz 

No se le escapa a nadie en Badalona
en un día cualquiera de lunes a lunes
lo que paso a exponer. Me podría de-
tener en otras muchas cosas pero la
que me parece más dramática y ur-
gente en 2017 y en Badalona es el es-
tado en el que se encuentran las vías
públicas de la ciudad. Bajo mi pers-
pectiva, estas se encuentran al mis-
mo nivel que en plena transición
política.

El nivel y la sensación de la lim-
pieza de las calles de la ciudad deja
mucho que desear, sobretodo cerca de
la playa. Está claro que en una gran
urbe hay muchas personas “poco lim-
pias” y dejadas y es incuestionable que
los recursos que tenemos de limpie-
za en la ciudad se esfuerzan en hacer
bien su trabajo.

Entonces, no sé decir si es desidia,
inactividad, o simplemente lentitud en
adaptarse a las circunstancias del
gestor de estos recursos: nuestro 
ayuntamiento. En cualquier caso, la
percepción y la sensación de tener la
ciudad desatendida, sucia y abando-
nada creo que es pública y notoria. 

El orden y limpieza en una ciudad
debe, sin lugar a dudas, ser la priori-
dad de cualquier Ayuntamiento y en-
tiendo que más aún en la tercera ciu-
dad de Cataluña. Siendo, además,
una ciudad abierta al mar. El mar debe
ser protegido con más ahínco, si cabe,
que la propia urbe. El sábado 29 de ju-
lio el estado del mismo era denigran-
te y bochornoso. Es tan grave el pro-

blema, que hasta las calles más tran-
sitadas y populares de Badalona están
sucias y abandonadas. Calles como la
del Mar, Marti Pujol, Francesc Layret,
etcétera, están en un estado en el
que jamás las hemos visto. Quejas al
respecto se leen cada día en medios
sociales como Facebook donde un
parche muy mal puesto en medio del
asfalto del Carrer de Colom ha sido el
hazmereir por no llorar de vecinos y
vecinas.

Sra. Alcaldesa, la imagen es muy
importante y la suciedad llama a la su-
ciedad. Cuanto más sucio está algo,
más fácil es no cuidarlo y esa es la ima-
gen que estamos trasladando, y con
ello, los hábitos que estamos adqui-
riendo. Le pido, por favor, que se dé
una vuelta por cualquier calle al atar-
decer y valore si realmente nos me-
recemos una ciudad así. Hace un par
de semanas estuve en la fiestas del Ra-
val, y pude comprobar que incluso du-
rante las fiestas ese barrio estaba
más limpio que nuestra ciudad sin es-
tar de fiesta.

Si seguimos con esta progresión de
dejadez y abandono, una ciudad con
el potencial de Badalona pasará a ser
el gueto de Barcelona y no su valioso
y apreciado complemento.

Seamos ambiciosos y trabajemos
por una Badalona digna, limpia, eu-
ropea y con posibilidades de creci-
miento. Nos lo merecemos y tenemos
enormes posibilidades.

Gracias.

4Superávit por inactividad
Un diari obert

Cada dia moren milers de persones, la
majoria d’ells infants i joves, per causes
evitables si en aquest món es respectes-
sin els drets humans.

Hi ha també morts per causes natu-
rals. Tots sabem que hem de morir algun
dia. És normal que quan s’arriba a una de-
terminada edat ens aproximem a la data
de caducitat que tots tenim prefixada.

El que costa d’admetre i ens resulta
difícilment acceptable és quan una per-
sona jove mor sense cap malaltia cone-
guda i inevitable.

I és especialment terrible quan a
aquesta persona li posem rostre. 

Pel nostre cap passen imatges de
moments viscuts, de possiblement només
fa uns dies, que es resisteixen a acceptar
el que acaba de passar.

No és possible. Això no pot ser real i
només és un malson.

Ens resistim a acceptar la realitat i du-
rant un temps vivim en un núvol que ens
allunya del que està passant.

És cert que amics i coneguts que feia
molt de temps que no vèiem ens acom-
panyen i ens donen ànims, però nosaltres
no acabem d’entendre el que realment
acaba de passar-nos.

Són moments estranys, plens d’e-
mocions i de sentiments compartits.
Però tot i això, tu continues vivint en un
altre món i no acabes d’assumir el que ha
passat. El que t’acaba de passar!

Escoltes comentaris sobre la fragili-
tat de la vida, el pal que has rebut, sobre
la injustícia de perdre una persona tan
jove amb tota la vida al davant. Hi ha tam-
bé els qui comenten coses més personals
que només confirmen com és de difícil ac-
ceptar el que acaba de passar.         

Per això és normal qualificar aques-
ta mort inesperada de putada. 

Amb ràbia continguda i dolor al cor,
impossible de dissimular, pensaràs  i re-
petiràs: quina putada!  

Durant uns dies viuràs una situació in-

usual i continuaràs preguntant-te què ha
passat. Et costarà assumir la realitat i pen-
saràs que només és un malson.

Et continuaran visitant familiars i
amics i tu aparentaràs tranquil·litat. En-
cara no has assumit la pèrdua d’un ésser
tan estimat per tu. Quan marxin, i et que-
dis sol, miraràs la porta confiant que s’o-
bri i entri la persona amb qui vols parlar
com mai ho havies fet.

Són tantes les peguntes que et venen
al cap i tantes les coses que vols saber!

Amb el pas dels dies et sentiràs buit
i feble. Començaràs a plantejar-te molts
interrogants. Al teu cap vindran imatges
de moments feliços que ara sí que valo-
raràs i als quals, al seu moment, no vas
donar gens d’importància.

Et refugiaràs en els altres éssers esti-
mats i, per a tu, tot tindrà un altre signi-
ficat. Valoraràs més la vida i tot moment
seran més preuat.

Ara començarà una nova etapa. Tot
serà diferent. Sap i valoraràs que no es-
tàs sol. Mai estaràs sol.

Amb el temps tornaràs a la teva ru-
tina de sempre, encara que res no serà
igual.

Mai aprendrem el valor que té la vida
quan som capaços de compartir i gaudir,
tots plegats, del que aquest món ens ofe-
reix. Volem arribar a Mart però som in-
capaços d’aturar les guerres, la fam i les
malalties en aquest món. 

I tu imaginaràs que només arribarem
a ser feliços quan siguem capaços de ju-
gar un partit de bàsquet sense àrbitre.

I de nou et vindran imatges agrada-
bles i inoblidables al teu cap i somriuràs
pensant en tots aquells moments viscuts
junt amb qui continua viu en el teu cor.
I pensaràs que la vida és imparable i nin-
gú sap quina hora és en el rellotge de les
nostres vides.

I els dies continuaran passant i el
temps continuarà avançant implaca-
blement.

per Pedro Jesús Fernández         

4Una putada!

@AsociacionDTP: Decir de otra mujer
que le gustaría que la violasen, ni es mu-
jer, ni es persona: es una carroñera. Mis
respetos a la mujer: Inés Arrimadas. 

@JoanTarda: L'atac xenòfob d'Albiol a
Gerardo Pisarello diu com és de reac-
cionari un i fa que em senti encara més a
prop de l'altre. Salut Gerardo! Endavant!

@GARA_ikerbizkar: La movilización en
la Diada puede condicionar la actitud del
gobierno español el 1-O. Si es masiva,
histórica, tendrá más difícil reprimirlo.

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Lluís
“Habitualment no
acostumo a partici-
par en els actes de
l’Onze de Setembre
i tampoc crec que
ho faci aquest any.
Tot i això, crec que el

govern de Madrid té la culpa que la si-
tuació estigui com està. Fa temps que hau-
ria d’estar negociant amb la Generalitat.”

Paula
“No, perquè últi-
mament estan mas-
sa polititzats i no
em ve de gust parti-
cipar-hi. Crec que
si els partits se’n
mantinguessin al

marge seria molt millor. No crec que si-
gui cent per cent necessari que els partits
s’hi involucrin.”

Ramon
“No, perquè encara
que sigui un dia fes-
tiu a mi em tocarà
treballar. M’agra-
daria poder anar-
hi i si tingués festa
dilluns hi aniria,

però m’és impossible. Espero que torni
a ser multitudinari i que la gent es pugui
expressar un any més.”

Oriol
“Sí, a totes les que
pugui. Encara no sé
ben bé si hauré de
fer alguna cosa
aquell dia, però
com que acostumo
a moure’m per Bar-

celona ho tindré fàcil i buscaré com puc
apropar-m’hi. Segurament a la principal,
a la que va fins a la Plaça de Catalunya.”

Tens previst participar o assistir en alguna manifestació o acte de la Diada?
per Toni Enguix
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Primera hora de la tarda. Depar-
tament de la Vicepresidència, 
a la Rambla de Catalunya de

Barcelona. Cau un sol de justícia, però
el despatx del vicepresident Junque-
ras és un oasi climàtic. En un gest que
ens recorda un antic president, ens
pregunta amb detall d’on som i de-
mostra que es coneix el territori. Ens
rep tens, atabalat per una agenda
que treu fum. Però acaba relaxat,
amb aquell toc d’ironia que el carac-
teritza i que no perd ni en moments
transcendentals com aquest.

Creu que l’independentisme ar-
riba a la recta final de cara al refe-
rèndum de l’1 d’octubre havent
guanyat més suport a l’àrea me-
tropolitana?
Nosaltres fa molt temps que treba-
llem amb la vocació d’arribar a tot
arreu. En el meu cas concret, com a
exalcalde de Sant Vicenç dels Horts,
fa molt temps que em dedico a mi-
llorar les condicions de vida dels
ciutadans de l’àrea metropolitana
en particular. Estic convençut que
hem donat bons exemples amb la
nostra gestió, la nostra actitud i la

nostra manera de fer. I penso que
hi ha molta gent que comparteix
amb nosaltres que si aquest país
disposa de més eines, les podrem
aplicar molt millor.

Sembla que l’escull principal per
fer créixer aquest suport és la
por a la independència de part
de la població metropolitana.
No sé si la via unilateral per arri-
bar-hi hi ajuda gaire.
Nosaltres sempre hem estat parti-
daris de parlar i d’arribar a acords
amb tothom. Ens hi hem esforçat
molt perquè fos així, no només
amb l’Estat espanyol sinó també
amb agents públics i privats de
tota mena. És evident que el go-
vern espanyol no vol negociar
amb ningú. Mai. No vol parlar de
cap tema sota cap circumstància.
Per tant, és l’Estat espanyol qui tria
la via unilateral d’intentar impedir
l’exercici de la democràcia. 

I vostès la via unilateral d’inten-
tar exercir-la.
Tot el que fem nosaltres té un ca-
ràcter no només bilateral sinó, so-
bretot, multilateral. Estem en el
marc d’unes institucions europees,
d’un món global, complex. Nosal-
tres som uns gestors de multilate-
ralitat. També, entre altres coses,

perquè el nostre és un país molt
plural, molt multilateral en tots els
sentits. I, per tant, a nosaltres se’ns
trobarà sempre en la normalitat
democràtica, en la voluntat de ser-
vir la llei, els principis del dret in-
ternacional i els drets humans. En
tot cas, qui se situa molt sovint al
marge de la legalitat és un govern
que ha tingut un ministre de l’In-
terior que conspirava obertament
per rebentar el sistema sanitari del
nostre país. O per aixecar proves
falses contra ciutadans de Catalu-
nya. Nosaltres això no ho hem fet
mai. Per tant, em sembla que està
molt clar el paper de cadascú.

A la gent la preocupa la butxaca.
Suposem que el Sí guanya el re-
ferèndum i es vol tirar endavant
un Estat independent: Catalu-
nya estaria preparada per ga-
rantir les prestacions d’atur o les
pensions, per exemple?
Bé, en tot cas les prestacions so-
cials són una obligació d’aquell
que les ha recaptat i, per tant, l’Es-
tat espanyol té aquesta obligació
amb tots els nostres pensionistes,
per exemple. De la mateixa ma-
nera que la té l’Estat alemany o
francès amb aquella gent que ha
treballat a les seves respectives
economies. Ningú pot desdir-se

d’aquesta obligació, només faltaria.
D’altra banda, també és evident
que, malauradament, el govern es-
panyol ha polvoritzat, ha fet des-
aparèixer, el fons de reserva de la
Seguretat Social. 

D’acord, però jo li preguntava pel
que podrien fer vostès en el cas
d’una Catalunya independent.
Nosaltres estem en condicions de
garantir que mai no avantposarem
altres interessos als dels ciutadans,
especialment d’aquells que estan
en una situació de més necessitat,
com per exemple els pensionistes. I,
per tant, que el futur de les pensions
estarà molt millor en mans dels ciu-
tadans de Catalunya que no pas en
les d’un govern espanyol que, insis-
teixo, s’ha polit més de 60.000 mi-
lions d’euros que anaven destinats
als pensionistes d’arreu de l’Estat,
també òbviament als de Catalunya.

Parlant de diners, als alcaldes i al-
caldesses els preocupa el deute i
el finançament dels seus ajunta-
ments. Amb un Estat indepen-
dent seria millor que ara?
La primera constatació d’això que
em planteja és que el deute que la
Generalitat té amb els ajuntaments
ha millorat de forma aclaparadora
amb aquest Govern. I que si alguna

cosa caracteritza, entre altres, la
nostra gestió és precisament que
hem afrontat bona part dels nos-
tres compromisos amb el món mu-
nicipal, com també ho hem fet amb
les famílies, amb el conjunt dels
proveïdors... Hem reduït el termini
de pagament a menys de la meitat,
hem quadrat la tresoreria... Hem fet
coses que durant molt temps es
consideraven molt difícils de fer. I la
nostra voluntat és continuar actu-
ant amb la màxima responsabilitat
i compromís amb el món munici-
pal. Em sembla que ho hem de-
mostrat àmpliament arreu. Amb el
metro a l’Hospitalet, amb el tren a
Sabadell, a Santa Coloma de Gra-
menet, a Badalona... Al conjunt de
l’àrea metropolitana. Pagant bona
part d’aquest finançament que es-
tava pendent, impulsant obres... Per
tant, penso que els fets ens avalen.

Creu que s’han refet ponts amb
l’àrea metropolitana?
El que és segur és que jo estic to-
talment compromès amb l’àrea
metropolitana, entre altres coses
perquè en sóc un ciutadà més. Per
part meva, res més plaent que fer
ponts amb els meus conciuta-
dans. El compromís és absolut, en
aquest sentit. Però insisteixo: els
fets ho demostren cada dia.4

Oriol Junqueras
Vicepresident del Govern de la Generalitat

Arnau Nadeu
Fotografia: F. J. Rodríguez

“Estic totalment compromès amb l’àrea
metropolitana: els fets ho demostren”
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3Hi ha qui no ho veu ben bé així.
L’alcaldessa de Badalona, Dolors
Sabater, per exemple, diu que s’ha
trobat bones paraules però poca
concreció.
S’han fet moltes coses al conjunt
de l’àrea metropolitana. Però,
sens dubte, si hi ha coses a millo-
rar, intentarem millorar-les dins
de les disponibilitats que tenim
en aquests moments. En tot cas,
és evident que Badalona és una
prioritat. És la tercera ciutat del
país i on hi ha equipaments bàsics,
com per exemple l’Hospital de
Can Ruti, en el qual el compromís
inversor del Govern em sembla
que és clar. Però tot allò que pu-
guem fer per millorar, repeteixo,
estarem encantats de fer-ho. 

A Badalona, la llista d’assignatures
pendents és llarga: el tramvia, el
metro de la Línia 1...
Sabem que hi ha dificultats en
l’àmbit de les infraestructures. Això
és evident. I en aquest sentit, en-
tenc les paraules de l’alcaldessa de
Badalona i comparteixo les seves
inquietuds i preocupacions. I pre-
cisament per això estem absoluta-
ment compromesos a seguir-hi
treballant.

A la ciutat veïna de Santa Coloma
de Gramenet, un de cada quatre
veïns depèn de les ajudes socials
per poder subsistir. És sostenible?
Santa Coloma de Gramenet, com
Sant Adrià de Besòs o alguns barris
de Badalona, té unes característi-
ques molt semblants, per exem-
ple, a les de Sant Vicenç dels Horts.
Per tant, entenc perfectament la

intensitat d’aquesta preocupació.
Al mateix temps, precisament per-
què la comprenem, em sembla
que actuem amb molta fermesa
en aquests àmbits. 

Posi algun exemple.
L’aprovació de la Renda Garantida
de Ciutadania. Aquesta és, segura-
ment, la màxima expressió del
compromís d’aquest Govern amb
els ciutadans que estan en una si-
tuació més vulnerable. Tant és així
que no té comparació amb cap
altre país d’Europa. Estem a la
punta de llança d’aquest compro-
mís social. I en el cas concret de
Santa Coloma de Gramenet, per-
sonalment he tingut l’oportunitat

de visitar-la fa pocs mesos, de com-
partir una àmplia estona amb l’al-
caldessa Núria Parlon, de visitar el
campus universitari... Per tant,
aquest compromís hi és. I algunes
dades comencen a demostrar-ho.

Quines?
Per exemple, que l’atur de llarga
durada, abans de l’estiu i per pri-
mera vegada, baixés més que l’atur
mitjà del nostre país. Estem inten-
tant afrontar alguns dels reptes
que sempre s’han considerat més
difícils i que fins i tot alguns els
veien gairebé insuperables. Amb
l’esforç de tothom estem avançant
en aquest sentit. S’ha registrat una
forta reducció de l’atur els últims
mesos, exceptuant les darreres xi-
fres d’agost. En conjunt, estem par-
lant de dades molt positives. Som
conscients, tot i així, de les man-
cances que encara queden i que
tenim una part de la població que,
malauradament, continua sense
feina malgrat l’enorme millora. 

I una part de la població que, tot
i treballar, està en situació de
pobresa.
És veritat. Tenim una part dels tre-
balladors que, tot i estar incorpo-
rats al mercat laboral, continuen en
situació de dificultat. És evident
que és un repte que hem d’afron-
tar. I això passa per una millora dels
salaris i, conseqüentment, de la de-
manda interna, que és una de les
febleses del creixement que estem
experimentant. El creixement es
produeix, però té les seves amena-
ces, i nosaltres hem de fer tot el
possible per controlar-les. Així ho
estem fent, amb l’esforç de tot el
Govern i del conjunt del país.

Parlant de creixement i d’inver-
sions, a cavall entre Sant Adrià de
Besòs i Badalona hi ha una de les
últimes parcel·les de terreny sense
edificar de la zona: la de les Tres
Xemeneies. Què creu que s’hi hau-
ria de fer?
Precisament, amb motiu d’una vi-
sita a Sant Adrià de Besòs, vaig
poder anar amb el seu alcalde a
aquesta zona. Té molt potencial,
per la seva posició, per la seva pro-
ximitat al mar, pel valor que també
tenen des d’un punt de vista his-
tòric i arquitectònic les Tres Xeme-
neies... Amb tot, s’està fent un Pla
Director Urbanístic (PDU) de l’es-
pai, i em consta que amb bona sin-
tonia tant amb l’Ajuntament de
Sant Adrià de Besòs com amb el
de Badalona. El que hem de pro-
curar és que aquest pla sigui el
més útil possible per a les dues ciu-
tats i els seus veïns i que aquesta
zona aporti dinamisme, activitat i
benestar per a tots els ciutadans.
Jo crec que estem en aquesta línia
i que el PDU s’està elaborant pen-
sant en aquests termes.

L’Ajuntament de Sant Adrià de
Besòs parlava, en un principi, de
fer-hi un nou barri. Però, pel que
diu vostè, entenc que creu que no
s’hi han de fer només habitatges,
sinó que la zona ha de servir per
impulsar el Barcelonès Nord.
Les opinions de Sant Adrià de Besòs
i de Badalona són molt rellevants a
l’hora de tirar endavant aquest PDU
i, per tant, segur que les escoltarem
i que treballarem conjuntament
per buscar les millors solucions
possibles per als seus ciutadans.
Uns ciutadans que, com comentà-
vem abans, s’enfronten a reptes
molt rellevants en matèria d’habi-
tatge, de vulnerabilitat social... Ho
hem de tenir tot present i ser capa-
ços de prendre les millors decisions.

A prop del Barcelonès Nord, al
Baix Maresme, s’està fent una
aposta decidida pel turisme, sota
el paraigua de la marca DO Alella. 
Ho conec bé, entre altres coses per-
què tant Alella com altres munici-
pis de la zona tenen governs
d’Esquerra Republicana, els quals
crec que són molt estimats pels
seus ciutadans i que estan fent una
feina extraordinària. [Somriu].

Creu que és una bona decisió
aquesta aposta pel turisme?
El turisme és una font de riquesa
evident i la seva diversificació i ex-
tensió territorial és positiva. Per
tant, tots els processos que ajudin a
estendre la distribució de la renda
entre la nostra societat i el nostre
territori són bons. Però, en tot cas,
crec que també és evident que la
nostra voluntat va molt més enllà
del turisme estricte, com ho de-
mostra precisament el concepte de
DO Alella, que fa referència a la pro-
ducció agrícola, en aquest cas de vi. 

Sigui com sigui, no comença a ser
necessari buscar alternatives eco-
nòmiques per no fiar-ho tot tant al
sector turístic, ja molt present al
nostre país?
Estem parlant de municipis on
també hi ha una presència indus-
trial rellevant. Evidentment, sem-
pre voldries que anés més enllà,
però la trobem al Masnou i a diver-
sos municipis de la zona. I jo crec
que és en aquesta diversitat on
hem de trobar el creixement ro-
bust i que distribueixi prosperitat
entre el conjunt de la ciutadania.<

“La zona de les Tres Xemeneies 
ha d’aportar dinamisme i activitat” 

“L’aprovació de la

Renda Garantida

ens situa a la punta

de llança del

compromís social”

“El turisme és una

font de riquesa i la

seva diversificació

i extensió territorial

és positiva”

– A la gent li fa por la butxaca.
Les pensions, per exemple.
– Doncs el govern espanyol 
s’ha polit el fons de reserva.

– Un Estat català estaria 
preparat per garantir-les?
– El futur de les pensions
estarà molt millor en mans
dels ciutadans de Catalunya.
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POLÍTICA4Comença un nou curs
polític a Badalona. I ho fa amb vis-
tes a les eleccions municipals del
2019. Dissabte Guanyem Bada-
lona en Comú (GBeC) celebrarà la
segona part de l’assemblea d’ini-
ci de curs al Centre Cívic de la Sa-
lut. La primera part es va celebrar
dissabte passat i GBeC va dibui-
xar clarament el camí que vol se-
guir per poder mantenir l’alcaldia
d’aquí a dos anys. Un camí que,
segons la formació, implica sumar
més partits i organitzacions socials
progressistes en el marc de Guan-
yem. La formació vol comptar
amb el màxim nombre d’actors
possibles, inclosos ERC i ICV-
EUiA, companys de govern mu-
nicipal en aquest mandat. “No vo-
lem anar cap a una clàssica coa-
lició, sinó mantenir el nostre ca-
ràcter assembleari”, diu el porta-
veu del grup municipal de GBeC,
Jose Téllez. 

Les dues formacions van op-
tar per presentar la seva pròpia

candidatura el 2017 però ara
Guanyem espera poder-hi comp-
tar, sigui en la seva globalitat o no.

L’assemblea d’inici de curs
també va servir perquè els mili-
tants de Guanyem acordessin re-
forçar l’estructura territorial de la
formació, descentralitzada als ba-
rris. I és que és als barris on l’e-
xalcalde i futur candidat del PP,
Xavier García Albiol, manté més
alt el seu nivell de popularitat.

A hores d’ara es desconeix si
Albiol tindrà Dolors Sabater com
a rival als pròxims comicis. El codi
ètic de Guanyem limita a un

mandat la presència dels seus
representants a l’Ajuntament.  La
mesura està inclosa al codi ètic, so-
bre el qual s’havien de presentar
esmenes dissabte. 

Finalment aquest debat no es
va produir, ni tampoc es farà
aquest cap de setmana. Serà tas-
ca del nou Consell de debat polí-
tic que s’esculli en l’assemblea
marcar els terminis en els quals
s’haurà de dur a terme aquest de-
bat. L’assemblea de dissabte tam-
bé escollirà el nou secretariat i el
posicionament de Guanyem en-
vers el referèndum de l’1 d’octubre.

Imatge de l’assemblea de dissabte passat. Foto: Guanyem

Guanyem vol incorporar més
partits i moviments per al 2019

» La formació celebrarà la segona part de l’assemblea d’inici 
de curs polític dissabte i escollirà una nova direcció política

El PSC treu pit per la neteja als
carrers i fa campanya pel 2019

VIA PÚBLICA4El PSC reivindica
que l’informe entregat a l’Ajunta-
ment fa un any en què assenyala-
ven 900 “punts negres” de la ciu-
tat pel que fa al manteniment i ne-
teja, està donant els seus fruits.
Concretament, els socialistes as-
seguren que s’ha aconseguit un
20% més de fonts operatives a la
ciutat, s’han arreglat moltes tan-
ques i baranes mal estat de con-
servació, s’estan reparant i com-
prant nous bancs, papereres i
mobiliari urbà, s’han instal·lat 38
noves pilones i s’han arreglat deu
àrees de gossos amb deficiències,
així com vuit àrees de jocs infan-

tils. “Continuarem amb el segui-
ment dels punts negres”, avança
el PSC.

D’altra banda, els socialistes
han aprofitat l’inici del curs polí-
tic per començar a fer campanya
de cara a les eleccions municipals
del 2019. Amb l’eslògan “L’alter-
nativa ja està en marxa”, el PSC ha
difós un vídeo en què Álex Pastor,
l’alcaldessa de Santa Coloma i
secretària de l’àrea de Cohesió So-
cial del PSOE, Núria Parlon, el pri-
mer secretari del PSC, Miquel
Iceta, i el secretari general del
PSOE, Pedro Sánchez, donen su-
port als socialistes badalonins.

La xarxa respon el tuit racista
d’Albiol contra Pisarello

POLÈMICA4Albiol ha tornat a
ser protagonista aquesta set-
mana per un comentari racista.
Aquest cop, expressat al seu
compte de Twitter i dirigit con-
tra el primer tinent d’alcaldia de
Barcelona, Gerardo Pisarello
(Barcelona en Comú). 

“Hauries de ser una mique-
ta més agraït al país que et va do-
nar acollida i una oportunitat”,
va escriure Albiol, després que
Pisarello fes una crida a mobi-
litzar-se i votar -“fins i tot amb
un sí”, en les seves paraules- al
referèndum sobre la indepen-

dència de Catalunya del prò-
xim 1 d’octubre.

Ràpidament la xarxa es va
omplir de respostes a l’actual re-
gidor del PP. “Pisarello és tan
ciutadà com la Fatima Taleb. I
tots dos votaran sí l'1-O. Guarda't
els teus comentaris racistes”, va
contestar el tercer tinent d’al-
caldia de Badalona, Jose Téllez.
“Pisarello és un ciutadà de pri-
mera. En el nou país que farem
entre tots no n'hi haurà de se-
gona, mal et pesi”, va respondre
per la seva banda el primer ti-
nent d’alcaldia, Oriol Lladó.

Cinc ferits lleus en un
accident d’un autobús urbà

SUCCESSOS4L’enfosament d’u-
na tapa d’embornal al carrer
d’Anselm Clavé a l’altura de Coll
i Pujol va provocar dilluns l’ac-
cident d’un autobús urbà, amb el
balanç de cinc persones ferides
lleus. 

Després de l’accident, la
Guàrdia Urbana va desviar el
trànsit pel carrer de Coll i Pujol.
Ara, l’Ajuntament ha optat per
una solució provisional per po-
der reobrir el trànsit al tram

afectat, que es mantindrà fins
que es dugui a terme l’arranja-
ment definitiu.

D’altra banda, el primer ti-
nent d’alcaldia, Oriol Lladó, ha
anunciat que s’elaborarà un in-
forme per determinar la relació
de l’accident amb les obres de
substitució de les llambordes
que aquest mes d'agost s'han fet
al carrer d’Anselm Clavé, exe-
cutades pel Departament de Te-
rritori de la Generalitat.

Referèndum | Sabater, amb l’1-O
L’alcaldessa, Dolors Sabater, va explicitar ahir el seu suport a la celebració del referèndum sobre la in-

dependència de l’1 d’octubre. La batllessa va participar en l’acte organitzat per la CUP a les portes del
Parlament, abans del debat sobre la llei del referèndum. També hi van ser presents els tinents d’alcal-

dia de Guanyem Jose Téllez i Laia Sabater, així com els regidors Fàtima Taleb i Francesc Duran.
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Badalona celebra 
l’inici del curs escolar 

EDUCACIÓ4L’institut La Llau-
na va acollir ahir l’acte d’inau-
guració del curs escolar 2017-18,
adreçat a la comunitat educati-
va, al professorat i als equips di-
rectius dels centres d’ensenya-
ment de la ciutat, des de les es-
coles bressol fins als estudis
universitaris.

Durant l’acte es va presentar
el Pla de Formació del Profes-
sorat, de la Guia d’activitats
educatives i de la Guia Arts i Es-
cola 2017-18, i la conferència Les
10 connexions del canvi educa-
tiu, a càrrec de Jaume Carbonell,
pedagog, periodista i sociòleg.
També es va poder visitar la Fira
de serveis amb informació dels
projectes i activitats educatives
que s’adrecen a l’alumnat i al
professorat i que es duen a ter-
me amb la participació de dife-

rents centres i entitats de la
ciutat. 

‘LA NOSTRA ESCOLA’ A TELEB
L’inici del curs escolar també es
viurà a Televisió de Badalona, a
través del programa La nostra
escola. Es tracta d’un espai en el
qual s’emetran reportatges gra-
vats per alumnes de 4t i 5è de
Primària sobre algun aspecte
de la seva escola. En total hi han
participat 19 centres de la ciutat.

A partir del gener els centres
que s’inscriguin podran tornar a
participar en aquest projecte
que, amb l’acompanyament de
Televisió de Badalona, possibi-
lita la creació i la utilització dels
mitjans audiovisuals per part
de l’alumnat com a part im-
prescindible de la seva formació
en comunicació.

SEGURETAT4Un total de 678 as-
pirants que opten a 12 places va-
cants. Així van començar les
proves d’accés a la Guàrdia Ur-
bana l’1 de setembre al Badalo-
na Centre Internacional de Ne-
gocis (BCIN), les primeres des de
les polèmiques oposicions del
2014 durant el mandat de Xavier
García Albiol. 

La primera prova a la qual es
van haver de sotmetre va ser una
prova cultural i de coneixements
específics. “La convocatòria que
permetrà aprofundir amb més
recursos humans en un model de
Guàrdia Urbana basat en la pro-
fessionalitat i la proximitat a la
ciutadania”, va afirmar l’alcal-
dessa, Dolors Sabater. 

Dimarts les proves van con-
tinuar amb els exàmens de nivell
B2 de coneixement de llengua
catalana. D’altra banda, ahir es
van dur a terme les proves físi-
ques, que es faran al Centre
d’Alt Rendiment (CAR) de Sant
Cugat del Vallès. Demà es faran
les proves psicotècniques i el
procés acabarà el 18 de setembre
amb més proves físiques. 

Les 12 persones selecciona-
des per cobrir les vacants a la
Guàrdia Urbana rebran forma-
ció a l’Escola de Policia de Cata-
lunya a Mollet del Vallès, men-

tre que faran les proves pràcti-
ques a Badalona.

ES REPRÈN LA INVESTIGACIÓ
Paral·lelament a les oposicions
dels nous agents, aquest setembre
l’Ajuntament reprendrà la co-
missió d’investigació sobre les
proves de selecció d’agents de la
Guàrdia Urbana del 2014.

Unes proves que han com-
portat molta polèmica, després
que sindicats policials i diversos as-
pirants denunciessin suposades
irregularitats en els exàmens. En-
tre altres coses, dels sis aspirants

que van obtenir la nota més alta,
dos eren fills d’escoltes de l’ales-
hores alcalde, Xavier García Albiol,
i tres eren fills d’agents del cos de
policia local.

El departament de Recursos
Humans de l’Ajuntament va con-
siderar que no hi havia raó per de-
clarar-les nul·les i els serveis jurí-
dics van manifestar-se a favor de
fer-ho, igual que el Síndic de
Greuges. D’altra banda, la Gene-
ralitat es va declarar incompetent
per pronunciar-se i per tant les
conclusions de la comissió haurien
de servir per aclarir el suposat frau.

Hi ha 678 aspirants per a 12 places. Foto: Arxiu

Primeres oposicions a la policia
des de la polèmica del 2014
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La col·lecció del Macba iniciarà
la seva ruta a Badalona

MOBILITAT4Les parades d’au-
tobús situades a la carretera
BV-5011 -de Badalona a Mont-
cada i Reixac- al barri de Can-
yet comptaran amb passos de
vianants protegits per millorar
la seguretat dels usuaris i les
usuàries. Així mateix s’adequa
l’espai de les parades, amb la
construcció d’una vorera, per fa-
cilitar l’accés als autobusos.

Les obres tenen un pressu-
post total de 91.000 euros, que
assumirà la Diputació de Bar-
celona.

L’obra es complementa amb
la construcció d’una illeta cen-
tral per ajudar a la pacificació
del trànsit, que també actuarà
com a espai de refugi per al pas
de vianants senyalitzat. A més,
en aquest tram es reduirà l’am-
plada dels carrils de circulació
per minorar la velocitat dels
vehicles. Les obres s’haurien
d‘enllestir d’aquí a dos mesos.

Obres a les
parades de bus
de la Vallensana

CULTURA4El Museu d’Art Con-
temporani de Barcelona (Macba)
i la Diputació han impulsat una
ruta de la col·lecció de diverses
peces del museu que tindrà com
a primera aprada Badalona. El
pròxim dijous 14 de setembre a
dos quarts de dotze del migdia el
Centre Cultural el Carme acolli-
rà la presentació Entusiasme. El
repte i l’obstinació en la Col·lec-
ció MACBA, que reuneix  trenta
d’obres.

La mostra se centra en la
construcció i concepció de l’uni-
vers, la potència creativa de la
vida quotidiana, la càrrega per-
formativa del cos, l’activisme de

caire social i la crisi en què es tro-
ba la mateixa noció de l’art. L’ex-
posició és comissariada per  Da-
vid Armengol i les obres són
d’Ignasi Aballí, Vito Acconci,
Maja Bajevic, Marcel Brood-
thaers, Anne-Lise Coste, Esther
Ferrer, Peter Friedl, Richard Ha-
milton, Emanuel Licha, Gordon
Matta-Clark, Cildo Meireles, You-
nès Rahmoun, Tere Recarens,
Àngels Ribé, Dieter Roth, Mireia
Sallarès i Zush.

L’alcaldessa, Dolors Sabater,
el diputat de Cultura de la Dipu-
tació, Juanjo Puigcorbé, i el di-
rector del Macba, Ferran Baren-
blit, presidiran la inauguració

d’aquesta exposició itinerant que
es podrà visitar a Badalona des
del 14 de setembre al 5 de no-
vembre, abans de visitar vuit
municipis catalans més des d’a-
ra i fins al 2019. Concretament, la
mostra visitarà també Ripollet,
Vilafranca del Penedès, Martorell,
Cerdanyola del Vallès, Igualada,
Vilanova i la Geltrú, Sant Cugat
del Vallès i Terrassa. 

L’exposició presenta el con-
cepte d’entusiasme com un pro-
cés subjectiu d'exaltació de l'ànim,
en què la passió i el fervor actuen
com a detonant emocional d'allò
que -ja sigui discret o ambiciós,
íntim o públic- es vol aconseguir. Una de les obres de l’exposició. Foto: Macba



| 14

línianord.cat 7 setembre 2017

Santa Coloma

Catalunya en Comú ja treballa
per crear una candidatura local
a Santa Coloma que es presenti
a les eleccions municipals del
2019. Així ho han avançat re-
presentants dels nuclis locals
d’ICV i Podem a Línia Nord.
“Hem vist les possibilitats que te-
nim de combatre la majoria ab-
solutista del PSC a la ciutat”, ex-
plica el secretari sortint de Po-
dem a la ciutat. El camí per im-
pulsar la candidatura es va ini-
ciar fa mesos i Sánchez assenyala
diversos moments que els fan ser
optimistes, com per exemple la
vista de l’exdirigent de Podem,
Juan Carlos Monedero, a Santa
Coloma el juny. que va reunir
una cinquantena de persones
al Mas Fonollar.

La incorporació de Podem a
una candidatura local lligada a
Catalunya en Comú marcaria
distàncies amb Podem Catalun-
ya, que ha renunciat a formar
part del nou espai polític. Al
març la seva executiva va consi-
derar que  no es produïen les
condicions per tirar endavant la
confluència d’esquerres, sobre-
tot pel que fa al procés establert
per escollir la direcció del nou
partit.  Una decisió que no va
agradar al secretari general de
Podem, Pablo Iglesias.

PER LA DIADA, A CAN ZAM
Precisament Iglesias serà prota-
gonista aquest Onze de Setembre
a Can Zam. Catalunya en Comú hi
celebrarà a partir de les 12 del mig-

dia un acte en defensa d’una Ca-
talunya “sobirana, diversa i va-
lenta”. També hi participaran
l’alcaldessa de Barcelona, Ada
Colau, la portaveu de Catalunya
en Comú, Elisenda Alamany i el
coordinador general de Catalun-
ya en Comú i diputat d’En Comú
Podem, Xavier Domènech.

Tots quatre posaran l’accent
en la “mobilització” que pels co-
muns representa el referèndum
de l’1 d’octubre, sense fer una cri-
da explícita al vot. El contingut
dels parlaments, però, no es de-
finiran fins a última hora. “Es-
perem tenir més informació so-
bre el referèndum el dia 11 que
ara”, assenyala la coordinadora
local de Catalunya en Comú i re-
gidora d’ICV-EUiA, Alexandra
Sevilla, que aposta per celebrar
la Diada Nacional “com sempre”.
“No és el referèndum que volem
però és una eina de mobilització.
Part de Catalunya en Comú hi
participarà, d’altres no. Això
s’explicarà de manera oberta a
Can Zam”, diu.

Pel que fa a l’elecció del parc
colomenc per celebrar l’acte cen-
tral de la Diada dels Comuns, Se-
villa i Sánchez destaquen a la seva
importància simbòlica. “És un es-
pai emblemàtic de lluita. Volem
reivindicar l’empenta de Santa

Coloma en les lluites socials i
nacional”, diu la regidora. “Tam-
bé volem recordar que la ciutat va
ser pionera en el model d’im-
mersió lingüística”, apunta Sán-
chez. Els comuns esperen un mi-
ler de persones dilluns al parc. A
banda dels discursos, també hi
haurà actuacions musicals. 

ESCENARI POLÍTIC LOCAL
El treball per crear la marca local
de Catalunya en Comú transcen-
deix un mes després que Podem
decidís desvincular-se de Som
Gramenet, la candidatura im-
pulsada per Gent de Gramenet, el
partit lila i veïns vinculats als
moviments socials. Podem acusar
Som de partidisme per permetre
que dues regidores inicialment
adscrites a Podem entressin al ple
tot i haver-se desvinculat de la for-
mació. A més, Podem va consi-
derar que el posicionament de
Som a favor del Sí l’1 d’octubre
trencava el pacte fundacional,
que defensava el dret a decidir.

“A ningú se li escapa que
ICV,EUiA i Podem fa temps que
treballem junts a la ciutat,  en
eleccions al Parlament i al Con-
grés. Segurament la desvincula-
ció amb Som Gramenet fa que
Sánchez pugui parlar més ober-
tament”, conclou Sevilla. 

Alexandra Sevilla i Jesús Sánchez (dreta) en una imatge d’arxiu. Foto: Podem

Catalunya en Comú vol crear una
candidatura a Santa Coloma

» Podem, ICV i EUiA impulsen una nova marca municipal per al 2019
» Iglesias, Colau i Domènech seran al parc de Can Zam per la Diada

Tecnologia virtual per escollir
el model de la Salzareda

PARTICIPACIÓ4La ciutadania
podrà conèixer els dos models
proposats per a la reforma del
passeig de la Salzareda a través
de la tecnologia virtual abans de
participar en la consulta veïnal
convocada el 16 de setembre.

L'Ajuntament ha instal·lat
una carpa informativa al mateix
passeig on totes les persones
interessades podran utilitzar el
sistema de realitat virtual Vr
Immersive, que té com a eina
principal unes ulleres de tres di-
mensions, acompanyades de
projeccions en pantalles de plas-

ma. El sistema permet veure
com quedarà el passeig, segons
cadascuna de les dues opcions
d'urbanització existents. La pri-
mera situa el passeig al costat del
riu i la segona al costat dels edi-
ficis. És la primera vegada que
un Ajuntament utilitza aquest
mecanisme per desenvolupar
una consulta ciutadana. Els veïns
el podran fer servir fins al dia 15.
La carpa estarà oberta cada dia
des de les sis de la tarda a les nou
del vespre excepte el diumenge,
que obrirà a les onze del matí i
tancarà a les dues de la tarda. 

La ciutat s’acomiada 
de la Festa Major

FESTES4Dilluns Santa Colo-
ma va dir adéu a la Festa Major.
El piromusical al parc de Can
Zam i el concert Salud y Rock &
Roll de Loquillo a la plaça de la
Vila van posar punt final a qua-
tre dies de festes que han servit
als veïns per acomiadar les va-
cances d’estiu.

Quatre dies carregats de cul-
tura popular, música i activitats
per a totes les edats, tant al
programa oficial com a l’espai de
les alternatives. Un any més, la
Festa Major ha comptat -com és
habitual- amb un molt bon ni-

vell de participació, tant per
part dels veïns com per part de
les entitats. D’altra banda, no
s’ha hagut de lamentar cap in-
cident de consideració.

L’ANÈCDOTA, CHENOA
Un dels moments més comen-
tats de la Festa Major ha estat la
caiguda de Chenoa a dalt de l’es-
cenari durant el concert que la
cantant va oferir dissabte a la
plaça de la Vila. Chenoa s’ho va
prendre amb humor i al final del
concert va agrair la companyia
del públic colomenc.

Can Sisteré | Exposició ‘Món-Tanca’
Fins al 22 de setembre, els jardins de Can Sisteré acolliran l'exposició Món-

Tanca, un projecte del Col·lectiu Enmedio que fa una reflexió sobre murs i fron-
teres. A més de l’habitual presentació en plafons, la mostra consisteix en l'edició

de sis diaris que es combinen entre si per compondre una mostra fotogràfica.

Andreu Merino
SANTA COLOMA
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Sant Adrià

ERC porta Reyes i Mohedano a
Sant Adrià per celebrar la Diada
DINAR4Diumenge a dos quarts
de dues del migdia ERC cele-
brarà el seu dinar de germanor
de la Diada a la Rambleta amb
els diputats de Junts pel Sí al
Parlament, Eduardo Reyes i Fa-
bián Mohedano. 

A banda de la seva actual tas-
ca com a diputats, Reyes és ex-
president de l’entitat sobiranis-
ta Súmate, mentre que Mohe-
dano és l’impulsor del projecte
de reforma horària. 

El dinar de germanor s’em-
marca dins la celebració de la

Festa Major i servirà com a prè-
via de la Diada, que la ciutat ce-
lebrarà diumenge amb un acte
institucional.

D’altra banda, aquest acte
també serveix per inaugurar el
curs polític d’ERC, que des d’a-
ra i fins a l’1 d’octubre estarà
marcat pel referèndum sobre la
independència de l’1 d’octubre.

En aquest sentit, els partits
i entitats sobiranistes de la co-
marca tenen com a objectiu
convèncer els indecisos en les
pròximes setmanes.

Llengua | Nous cursos de català
El Centre per la Normalització Lingüística de Sant Adrià i Badalona torna a oferir

aquest curs formació de català per a diferents nivells. Si s’aprova el curs es compta
amb un certificat oficial que pot suposar un increment de les oportunitats laborals. Es

pot obtenir més informació dels cursos a través de la pàgina web cpnl.cat/santadria.

EQUIPAMENTS4El poliespor-
tiu Marina Besòs ha reobert
aquest setembre les seves portes,
després de passar els últims deu
mesos tancat. Al novembre, l’A-
juntament va decretar una clau-
sura indefinida de les instal·la-
cions, després que l’empresa
que les gestionava, Gimesport,
renunciés a la concessió argu-
mentant que el consistori no
havia complert amb diversos
pagaments i estava abandonant
el poliesportiu.

Ara, l’equipament està ges-
tionat directament per l’Ajun-
tament, que és qui paga la ma-
joria dels treballadors. Alguns,
però, com per exemple els que
s’encarreguen de les activitats di-
rigides són contractats a través
d’empreses externes.

INSTAL·LACIONS MILLORADES
El Marina Besòs presenta ara di-
verses millores en les seves ins-
tal·lacions. S’ha instal·lat un
equip de deshumectació destinat
a incrementar la qualitat de l’ai-
re de la piscina i a augmentar-ne

la seguretat. D’altra banda,  s’ha
dut a terme una auditoria de tota
la instal·lació elèctrica i s’ha re-
format i ampliat la instal·lació de
la protecció contra incendis. El
cost total d’aquestes interven-
cions ha suposat una inversió de
232.689 euros.

La reobertura de portes de
l’equipament ha anat acompan-

yada d’unes jornades de portes
obertes per promocionar el po-
liesportiu i ampliar la base de so-
cis. Unes jornades que s’allar-
garan fins aquest diumenge.

Enguany, el Marina Besòs
també acollirà els partits que el
Femení Sant Adrià jugui com a
local a la Lliga Femenina 1. L’es-
trena serà el 4 d’octubre.

El Marina Besòs, en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu

El poliesportiu Marina Besòs
reobre deu mesos després
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FESTES4Avui a les set de la tar-
da el Club Bàsquet Femení Sant
Adrià obrirà el foc de la Festa Ma-
jor d’enguany, amb el pregó a la
plaça de la Vila. Les jugadores del
primer equip celebraran amb la
ciutat l’inici de les festes i esperen
així començar a generar compli-
citat amb els veïns per fer créixer
el suport a l’equip en el seu any de
debut a la Lliga Femenina 1, la mà-
xima categoria del bàsquet feme-
ní a l’estat espanyol.

Després del pregó, a dos quarts
de vuit, serà el torn de la Festa Ra-
dioaktiva a la Rambleta. Una fes-
ta organitzada per l’Agrupament
Escolta i Guia de Sant Adrià, en
col·laboració amb l’Ajuntament i
que esdevé un eix vertebrador de
la festa destinat al públic més
jove. Avui, en la seva primera jor-
nada, oferirà una sessió de ka-
raoke. Més tard, hi haurà un con-
cert amb el grup Mil·lènia Band i
Havinski-Laxal Dj’s.

Qui vulgui gaudir de la músi-
ca també podrà anar a la plaça de
la Vila a les vuit del vespre,  amb
el concert de gala amb l’Orques-
tra La Principal de La Bisbal. Al
mateix espai hi haurà Ball de Fes-
ta Major a càrrec de l’Orquestra La

Principal de La  Bisbal a partir de
dos quarts de dotze de la nit.

D’altra banda, l’esport tam-
bé tindrà la seva dosi de prota-
gonisme en el primer dia de la
Festa Major. A les nou del vespre
el camp José Luis Ruiz Casado
acollirà el partit de futbol de
Festa Major.

DEMÀ, MÉS MÚSICA
La festa continuarà demà a partir
de les deu del matí amb la mati-
nal infantil a la plaça de la Vila, du-
rant la qual s’organitzaran diver-
ses activitats per als més petits. Hi
participen Aigües de Barcelona,
Transports Metropolitans de Bar-
celona (TMB), l’Associació Casal
Infantil La Mina, l’esplai Gadge-
tosplai, l’Associació Juvenil Bar-
nabitas i el Grup Unión.

Les activitats continuaran a la
Rambleta des de les onze del matí
a les dues de la tarda amb una fes-
ta de l’escuma en el marc de la Fes-
ta Radioaktiva. En aquest mateix
marc, a les sis de la tarda s’orga-
nitzarà el torneig de monopatí. A
la mateixa hora, la plaça de la Vila
acollirà el concert de l’Escola Mu-
nicipal de Música Benet i Bails, a
càrrec de l’alumnat del centre.

A les set de la tarda hi haurà un
torneig llampec de billar a la seu
del Club Billar Sant Adrià i a les
vuit del vespre el concert de swing
amb Maniacs Band i una classe
oberta de Lindy Hop amb Swing
Maniacs a la plaça de l’Església.

A les nou del vespre, la Festa
Radioaktiva tornarà amb els con-
certs dels grups Fastucs, Man-
drágora Reggae, El Ventilador i un
final de festa amb DJ Vicius. Una
hora més tard, a la plaça Guiller-
mo Vidaña, s’organitzarà una
mostra de peces curtes de dansa
urbana, el Hop Cabaret Show. 

El plat fort de la nit arribarà a

dos quarts d’onze de la nit a la pla-
ça de la Vila amb el concert de
Marcos Franz. El jove músic pre-
sentarà el seu disc Start. Franz
també és actor i ha aconseguit for-
ça popularitat  amb el seu paper de
Gerard a la sèrie de TV3, Merlí.

CULTURA POPULAR
Dissabte serà el dia de la cultu-
ra popular amb la tabalada de
Festa Major, la cercavila de gra-
llers a les dotze del migdia. A la
tarda hi haurà la trobada ge-
gantera i al vespre el correfoc. 

A més, dissabte també se ce-
lebrarà la Festa del Riu, amb ac-

tuacions castelleres i activitats in-
fantils.

D’altra banda, diumenge con-
tinuarà la Festa Radioaktiva i se
celebrarà el Destival de rocieros a
la plaça Guillermo Vidaña, que en
cas de pluja es farà al poliespor-
tiu Ricart.

Dilluns, l’acte institucional de
la Diada obrirà l’últim dia de Fes-
ta Major, mentre que el castell de
focs artificials a la llera del riu i l’es-
pectacle Frank Sinatra 100 anys,
a càrrec de l’actor i cantant Bru-
no Oro i la Vicens Martin Dream
Big Band, a la plaça de la Vila, po-
saran punt final a la Festa Major.

Arriba la Festa Major a Sant Adrià
» El Bàsquet Femení Sant Adrià donarà avui el tret de sortida a les festes amb el pregó

» El programa inclou desenes de propostes de cultura popular, música o esports fins al dia 11

Dissabte se celebrarà la Festa del Riu. Foto: Arxiu
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Montgat

SOLIDARITAT4Avui el Camp
Municipal de Futbol acollirà de
dos quarts de cinc a set de la tar-
da el torneig de futbol solidari
organitzat per Projecte Home i
que té com a objectiu visualitzar
el paper beneficiós de l'esport en
el procés de rehabilitació de les
addiccions.

L’esdeveniment solidari
agrupa cada any usuaris, famí-
lies, voluntaris, treballadors i
amics de Projecte Home per

participar en una jornada es-
portiva i festiva. El torneig
compta amb el suport del Con-
sell Català de l'Esport i de l'A-
juntament.

Projecte Home és una enti-
tat que treballa a Catalunya des
del 1995 per al tractament i la
prevenció de les drogodepen-
dències, l’alcoholisme i les lu-
dopaties. Cada any atén unes
2.000 persones amb addiccions
i té en plantilla 170 treballadors.

ACTES4Diumenge al vespre les
tropes austriacistes que van des-
embarcar a Montgat el 22 d’agost
de 1705 tornaran al poble. Ales-
hores hi van arribar  per atacar les
tropes borbòniques a Barcelona.
Van aconseguir fer-se amb el
control de la capital però final-
ment l’abandó de les potències
europees va deixar sola Cata-
lunya en la seva lluita contra Fe-
lip V. Ara, un any més, els vaixells
tornaran a la platja en el marc de
la recreació Montgat 1705, que
dóna el tret de sortida a la cele-
bració de la Diada a Montgat. 

Hi haurà vaixells d'època,
embarcacions lleugeres i neda-
dors, i la representació teatral de
l'arribada del General Mora-
gues a la platja de les Barques.
Tot plegat es tancarà amb un
mapping i el Cant dels Segadors.
L'acte comptarà amb la partici-
pació de la Colla de Diables de
Montgat, Duo Dance, els Mi-
quelets de Badalona i els Cui-

rassats de Moià, entre altres en-
titats. I, per acabar, tindrà lloc la
sisena edició del festival de mú-
sica Enroka't a la Sorra amb els
grups McCaghun Dew, Hora de
Joglar i Dj Pajaru a la mateixa
platja de les Barques.

Els veïns hi podran participar
fent de voluntaris o bé vestint-se
d'època i portant torxes i moca-
dors que han repartit les asso-
ciacions de veïns.

D’altra banda, el dia 11 el
Turó de Montgat acollirà la tra-
dicional ofrena floral de la Dia-
da a partir de les onze del matí.

L’acte comptarà amb la
col·laboració de gairebé totes
les entitats socials, culturals i es-
portives del poble. En acabar, la
Coral del Casal de la Gent Gran
Joan Maragall i la Coral del
Centre Recreatiu i Cultural can-
taran el Cant dels Segadors.

Una imatge d’arxiu de Montgat 1705. Foto: Arxiu 

El poble recrea la Guerra de
Successió per celebrar la Diada

El futbol contra les
addiccions, avui a Montgat

FESTES4La primera festa del
tramvia restaurat que cobria el
trajecte entre Montgat i Tiana
serà la gran protagonista del
primer cap de setmana de la
Festa Major de Sant Adrià, que
se celebrarà des de demà fins al
24 de setembre. La festa del
tramvia s’ha programat per diu-
menge a les dotze del migdia i
està organitzada pels Amics del
Tramvia de Tiana. L’acte cons-
tarà de dues parts. En primer
lloc, l’Associació d’Amics del
Ferrocarril del Maresme Sud
habilitarà un trenet pensat per
als més petits, mentre que tam-
bé hi haurà una jornada de por-
tes obertes a l’antic tramvia,
que normalment es fa el primer
diumenge de cada mes. Els vi-
sitants es trobaran amb un llibre
d’honor en el qual podran es-
criure anècdotes i records sobre
el tramvia.

Abans d’aquest esdeveni-
ment, però, la Festa Major do-
narà el tret de sortida demà
amb la projecció de la pel·lícu-

la La Liste a l’Ermita de l’Alegria.
D’altra banda, dissabte al matí
començarà la convocatòria d’in-
tervencions artístiques al Museu
a Cel Obert i s’organitzarà un
partit de waterpolo a la piscina
municipal d’onze a dotze del
migdia. A la nit, la Banda Pati-

lla posarà la música a una nova
edició de la cercavila Descorxa-
da a partir de les vuit del vespre.

La gresca començarà al parc
de Joan Armengol i acabarà al
parc del Dr. Mascaró, on hi hau-
rà el concert de Groove Collective
i actuacions de discjòqueis.

Diumenge hi haurà portes obertes del tramvia. Foto: Arxiu

El tramvia serà protagonista 
de l’inici de la Festa Major

Infància | 22è concurs de dibuix
Dissabte els infants de Tiana tindran l’oportunitat de participar en la 22a edició del
concurs de dibuix organitzat per l’Ajuntament. La recollida de làmines serà de dos
quarts d’onze a dos quarts de dotze a la plaça de la Vila, mentre que la presentació
dels dibuixos s’haurà de fer diumenge d’11 a 12, també a la plaça de la Vila.

Entitats | Pla de formació
L’Ajuntament de Montgat ja ha publicat la programació del Pla de formació per a en-

titats del poble, que es desenvoluparà al llarg d’aquest curs. La primera sessió se ce-
lebrarà el 15 de setembre i abordarà la participació ciutadana en l’àmbit local. La se-
güent sessió serà el 4 d’octubre i se centrarà en les obligacions fiscals de les entitats.

Tiana

L’exalcalde Emili Muñoz dóna
suport al referèndum de l’1-O
REFERÈNDUM4L’exbatlle de
Tiana, Emili Muñoz, ha mostrat
el seu suport explícit a la cele-
bració del referèndum de l’1
d’octubre sobre la independèn-
cia de Catalunya. 

Muñoz és un dels signants
del manifest El 78 no va ser pos-
sible. Ara podem en què desta-
cats exmilitants del PSUC donen
suport al referèndum, que qua-
lifiquen de “teràpia de xoc” per

remoure les estructures del po-
der polític i econòmic. 

“Aquest referèndum i la
nostra anhelada República
obren la possibilitat al canvi i a
la ruptura tan necessàries amb
el caduc règim espanyol del
1978”, diuen els signants, entre
els quals també hi ha l’exdipu-
tat badaloní Alfredo Amestoy i
els exregidors badalonins Jau-
me Solà i Jaume Oliveras.

Muñoz va ser alcalde del 2007 al 2011. Foto: Arxiu
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Comarca

COMARCA4La fi de l’estiu és si-
nònim de festa al Barcelonès
Nord. Un fet que, de retruc, aju-
da a pair la tornada a la rutina
diària que suposa l’arribada de
setembre per a la gran majoria.
En aquest sentit, Santa Coloma
i Sant Adrià estan vivint una
arrencada de mes moguda amb
la celebració de les seves res-
pectives Festes Majors. Santa
Coloma va ser la primera, de l’1
al 5, mentre que Sant Adrià
dóna avui el tret de sortida a la
seva gran celebració. 

I què millor que aprofitar
una Festa Major per reivindicar
la cuina i la gastronomia cent per
cent locals amb una ruta de ta-
pes. Això és el que va fer Santa
Coloma el passat cap de setma-
na, de la mà del Corre-Tapa, una
ruta que va aplegar una cin-
quantena de bars i restaurants
que van oferir una tapa i una be-
guda per tan sols 2,5 euros. La
ruta estava dividida en tres zo-
nes de la ciutat diferents, i els co-
lomencs que van visitar dos es-

tabliments de cadascuna de les
tres rutes van poder participar en
el sorteig d’un sopar per a dues
persones al restaurant Lluerna i
d’un lot de productes DAMM.

EL TORN DE SANT ADRIÀ
Un cop finalitzades les celebra-
cions a Santa Coloma, és el torn
de Sant Adrià, que avui mateix
comença la seva particular Ruta-

Tapa de Festa Major. Es tracta
d’una iniciativa del departament
de Comerç del consistori que en-
guany celebra tres anys. 
La voluntat municipal és pro-
moure la restauració i engrescar
els veïns i veïnes perquè cone-
guin el comerç de la ciutat. En
aquesta ocasió, la ruta es cen-
trarà en els bars de la zona nord
i de Sant Joan Baptista.  

Els restauradors s’han bolcat amb el Corre-Tapa. Foto: Aj. de Santa Coloma

La comarca es rendeix a la tapa
aprofitant les Festes Majors

Tiana | Arriba el Tiana Market per la Festa Major
Aprofitant la Festa Major, l’Associació de Comerciants i Serveis Tianencs (ACIST) 
organitzarà el seu Tiana Market, una fira comercial i artesana que arrencarà el 
pròxim divendres 15 de setembre de sis de la tarda a la mitjanit i seguirà l’endemà
dissabte amb el mateix horari. La mostra de comerç tindrà lloc al carrer Matas. 

Comerç

Santa Coloma aposta 
pel consum responsable

SANTA COLOMA4En el marc de
les Festes Alternatives de Santa
Coloma, més d’una quinzena de
projectes d’economia social es
van poder descobrir dissabte
passat al carrer Víctor Hugo. 

Es tracta de la Fira d’Econo-
mia Social, que va celebrar la
seva primera edició “amb èxit”,
segons indiquen els impulsors,
l’Ateneu Cooperatiu del Barce-
lonès Nord, creat el gener. 

La jornada va estar farcida
d’activitats de sensibilització i

promoció dels projectes coope-
ratius i la seva filosofia, entre els
quals hi va haver una paella po-
pular, un vermut sobre consum
responsable i activitats infantils
que van intentar incidir en
aquesta franja de població sen-
sible per tal que aprenguin unes
altres maneres de jugar des d’un
punt de vista col·laboratiu. 

Hi van ser presents entitats
com la cooperativa Capfoguer,
Corneu Sereny, el grup de con-
sum El Cabàs i algunes escoles.

La fira va comptar amb una paella popular. Foto: Ateneu Cooperatiu Bcnès. Nord

Referèndum | Ex del PSUC donen suport a l’1-O
El col·lectiu República des de Baix, impulsat per regidors de Guanyem Badaloina en Comú, Som Gra-
menet i Sant Adrià en Comú ha intensificat la seva campanya a les portes de la Diada. Aquesta setma-

na ha fet públic el manifest El 78 no va ser possible, en què exmilitants del PSUC donen suport al refe-
rèndum. Entre altres, han firmat els badalonins  Alfredo Amestoy, Jaume Solà i Jaume Oliveras.

REFERÈNDUM4La Diada mar-
carà dilluns el punt de partida de
la campanya pel referèndum so-
bre la independència de Catalun-
ya de l’1 d’octubre. Dilluns Barce-
lona acollirà per sisè Onze de Se-
tembre consecutiu una manifes-
tació multitudinària organitzada
per l’Assemblea Nacional Catala-
na (ANC) i Òmnium Cultural.
Aquest cop l’epicentre serà a la
cruïlla del Passeig de Gràcia i el ca-
rrer Aragó. Allà hi haurà el vèrtex
del símbol de suma que es podrà
veure des de l’aire i que dibuixa-
ran els manifestants agrupats en
diversos trams. 

Les delegacions de les entitats
sobiranistes al Barcelonès Nord se-
ran les encarregades de gestionar
els trams ubicats entre la canto-
nada del passeig de Gràcia i Gran
Via i el carrer Diputació. Són els
trams assignats a la gent vinguda
de l’Alt Penedès i el Baix Penedès
i a l’hora de tancar aquesta edició
registraven una ocupació mitjana.
Les entitats sobiranistes de la co-
marca no disposen de dades que

aclareixin quants veïns s’han
apuntat a la mobilització però es-
peren una gran afluència.

Les entitats asseguren que al
Barcelonès Nord hi ha hagut més
participació veïnal que altres anys
en els preparatius de la Diada i es-
peren que això es tradueixi amb
un increment de la mobilització.
“A Badalona hi ha hagut 50 vo-
luntaris, el doble que altres anys”,
explica el coordinador de l’As-
semblea a Badalona, Josep Her-
nández. “A nosaltres la preparació
de la Diada se’ns ha solapat amb
la campanya Crida per la Demo-
cràcia i hem trobat molts col·la-
boradors a la comarca”, diu el pre-
sident d’Òmnium al Barcelonès
Nord, Jordi Ballesteros.

Més enllà del que passi a Bar-
celona, Badalona viurà l’acte ins-
titucional de la Diada el dia 11 a la
plaça de la Plana, mentre que el dia
11 al matí la comissió Onze de Se-
tembre organitzarà un acte que
comptarà amb actes de cultura po-
pular i els parlaments de l’escrip-
tora Bel Olid i el politòleg i co-

fundador de Podem Jaime Pastor.
Precisament, Podem ha triat San-
ta Coloma per exhibir múscul per
la Diada, amb un acte a Can Zam
[pàg. 14] mentre que a Sant Adrià
el dia 11 se celebrarà l’acte insti-
tucional de la Diada amb la tradi-
cional ofrena floral a la plaça Ma-
cià, en el marc dels actes de la Fes-
ta Major.

CAMPANYA DE BASE
Un cop celebrada la Diada, co-
mençarà el compte enrere cap a

l’1-0. L’objectiu d’ANC i Òmnium
és convèncer els indecisos i per
això les tres setmanes que queden
pel referèndum estaran marcades
per actes de petita envergadura di-
rigits a la gent que no ha decidit el
sentit del seu vot. Tot i així, tam-
bé hi haurà algun gran acte, com
el que òmnium prepara el 25 de
setembre a Badalona amb la pre-
sència del president de l’entitat
Jordi Cuixart, en un lloc encara per
determinar. “Volem combatre el
discurs de la por. Ningú perdrà la

seva nacionalitat i les pensions es-
taran garantides en una Catalun-
ya independent”, assenyala Her-
nández en relació als punts prin-
cipals sobre els quals pivotarà el
discurs sobiranista en la cam-
panya de l’1-O. 

A Santa Coloma l’objectiu és
acostar-se als simpatitzants i vo-
tants de forces polítiques de l’àm-
bit dels comuns. “Aquí n’hi ha
molts que treballen amb nosaltres
i els volem convèncer”, diu Gem-
ma Dalmau, de l’ANC.

El sobiranisme s’aboca als indecisos

ANC i Òmnium intensifiquen la campanya pel Sí. Foto: ANC
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Esports Barcelonès Nord | La Uni Llefià s’emporta el derbi de Segona Catalana
El derbi de la primera jornada va ser per a la Unificación Llefià. Els de Jordi Souto han començat el

curs amb bon peu després de derrotar el Sant Adrià CF (3-1) i se situen a la segona posició de la tau-
la, superats pel Montcada pel goal average. L’altre equip de la categoria, l’Hermes, només va poder

sumar un punt en el seu retorn a Segona després d’empatar contra el Districte 030 (2-2).

La quarta jor-
nada de la Se-
gona B portarà
el Badalona
aquest diu-
menge fins a
un dels estadis

més difícils de la categoria: la
Nova Creu Alta del Centre d’Es-
ports Sabadell.

Els de Manolo González vol-
dran continuar amb la seva di-
nàmica ascendent contra un dels
rivals més exigents de la lliga,
però que en les tres primeres jor-
nades ha aconseguit els mateixos
punts que el Bada: quatre, des-
prés de guanyar un partit, em-
patar-ne un i perdre’n un altre.
L’única diferència és el goal ave-
rage, que el Badalona té pitjor
després de la derrota per 6-1 a Elx
de fa uns dies.

PRIMERA VICTÒRIA DEL CURS
I és que malgrat que la tempo-
rada no ha començat com el

curs passat (González ja havia
avisat que les dues temporades
no tindrien res a veure), els es-
capulats van aconseguir guanyar
per primera vegada en el curs
2017-18 diumenge passat a casa
contra l’Olot (1-0). El matx es va
posar de cara ben aviat, quan
Carlos Albarrán va transformar
un penal al minut 8 que serviria
per donar els tres punts als ba-

dalonins. Morales va haver de
salvar una bona ocasió de Marc
Mas i Rubén Sánchez i Robert Si-
món van estar a punt d’ampliar
la renda per al Bada.

Dies abans, però, l’equip ha-
via quedat eliminat de la Copa del
Rei en la primera eliminatòria
després de perdre contra l’Elx a
la tanda de penals. Els 90 minuts
havien acabat amb empat a 2.

L’afició va poder gaudir de la primera victòria diumenge. Foto: Eloy Molina

El Badalona, a punt per a la 
difícil visita a la Nova Creu Alta

» L’equip va sumar el primer triomf del curs diumenge passat
» Els de Manolo González, eliminats de la Copa del Rei per l’Elx

Ni Seagull ni Sangra guanyen
en la seva estrena a la lliga

BARCELONÈS NORD4Un empat
i una derrota. Ni el Seagull ni el
Sant Gabriel han pogut començar
la temporada 2017-18 amb una
victòria, de manera que aquest
cap de setmana intentaran co-
mençar a sumar de tres en tres.

El calendari va voler que el Se-
agull comencés el curs visitant el
campió de l’any passat, el Barça B.
Les de Ferrón van marxar al des-
cans guanyant per 1-2 gràcies als
gols de Yosse i de Mar Torres,
però el filial blaugrana va acon-
seguir restablir l’empat quan fal-
taven 15 minuts per al 90.

Pitjor van anar les coses per al
Sant Gabriel, que va perdre (3-0)
en un dia per oblidar al camp de
l’Espanyol B. El filial periquito es
va avançar al minut 8 i tot i que
el Sangra es va resistir, el ritme su-
perior de les blanc-i-blaves va
fer que el matx es decantés del tot
en la darrera mitja hora.

Precisament les espanyolistes
seran les pròximes rivals del Se-
agull (diumenge a les 12 del mig-
dia a Badalona), mentre que el
Sant Gabriel buscarà els primers
punts del curs diumenge a les 4 de
la tarda rebent el Son Sardina.  

Victòria de pres-
tigi a Barcelona.
La Fundació Gra-
ma va arrencar el
seu camí a Pri-

mera Catalana amb bon peu en
un dels escenaris més mítics del
futbol de casa nostra, la Bombo-
nera de Nou Barris, on va acon-
seguir derrotar la Monta (0-1).

Els colomencs van avisar en
un parell d’ocasions i el capità Ro-
berto Morales va obligar Cócera
a fer una estirada felina per evi-

tar un gol després d’un servei de
falta, però al minut 24 Cristóbal
va inaugurar el marcador gràcies
a una jugada individual en la
qual va desfer-se de dos defenses
i va superar Cócera amb un xut
ras. Els de García Escribano van
gaudir d’algunes ocasions, però el
marcador ja no es va moure.

El domini va passar a ser per
al conjunt local després de passar
pels vestidors i el conjunt colo-
menc, vestit de blau, va haver de
patir les ofensives de la Monta. La

Fundació va resistir sense massa
problemes per a Teixeira i fins i tot
va poder marcar el segon en un
contraatac individual conduit per
Lamin, però la rematada del gam-
bià va sortir fregant el pal.

Amb aquestes bones sensa-
cions després del primer enfron-
tament a domicili, els colomencs
debutaran al Nou Municipal de
Santa Coloma aquest diumenge a
tres quarts de 12 del migdia. Els
homes de García Escribano re-
bran la visita de l’FC Cardedeu.

Les gavines tornen a ser candidates al ‘play-off’. Foto: CEE

La Grama arrenca amb bon peu
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Ja s’han aca-
bat les proves.
Després d’una
t e m p o r a d a
irregular, que
s’ha saldat

amb dues victòries, dos empats i
dues derrotes, el Catgas enceta
avui la temporada oficial amb la
disputa de les semifinals de la
Copa Catalunya a Manresa.

Els d’Óscar Redondo saltaran
al parquet del Nou Congost a les
set de la tarda per jugar el primer
partit de la Final a Quatre contra
l’amfitrió, l’FS Manresa, on hi ha
un vell conegut del conjunt colo-
menc, Carlos Corvo.

La del Catgas, però, no serà
l’única presència del futsal de
Santa Coloma a la màxima com-
petició del futbol sala del país, ja

que a un quart de 10 de la nit l’FS
La Unión es posarà a prova con-
tra tot un FC Barcelona.

Els dos vencedors de les eli-
minatòries s’enfrontaran en la
final, que es jugarà demà a tres
quarts de 10 de la nit.

ÚLTIMES PRESENTACIONS
Per altra banda, abans-d’ahir el
Catgas va aprofitar per fer les dues
darreres presentacions de cares
noves que encara estaven pen-
dents, les de Ximbinha i Sebas
Corso. El brasiler, que va ser el pri-
mer fitxatge anunciat, va dir que
esperar aportar “gols però també
defensa” a l’equip, mentre que
l’argentí, que es perdrà la Copa per
una convocatòria amb l’albice-
leste, va reconèixer que Rescia li
va aconsellar venir al club.

TIANA4El 4 de setembre del
1992 (avui fa tot just 25 anys i 3
dies), el nedador paralímpic tia-
nenc Jordi Marí es va penjar una
medalla de bronze en la prova de
100 metres braça en els Jocs Pa-
ralímpics de Barcelona. Un quart
de segle després, dissabte passat,
el poble va recordar aquell mo-
ment i li va retre un homenatge.

“Uns Jocs són el màxim al
qual pot aspirar un esportista i que
se celebrin a la teva terra, amb el
suport de la teva gent... és molt
emocionant”, explica Marí a Línia
Nord. “Aquests Jocs van ser un
punt d’inflexió per al col·lectiu pa-
ralímpic, perquè per primera ve-
gada els va organitzar el Comitè
Olímpic Internacional i es van fer
servir les mateixes instal·lacions
que als Jocs Olímpics. Les in-
fraestructures van començar a
canviar i es van fer millores en l’ac-
cessibilitat, tant als equipaments
esportius com a la resta de Bar-
celona. D’aleshores ençà també hi
ha la possibilitat d’entrenar al
Centre d’Alt Rendiment, de rebre
beques o premis, però en molts
aspectes encara fa falta fer molta
feina”, valora el nedador.

“Fa 25 anys a Tiana no vivíem
ni 4.000 persones i el regidor
d’Esports va aconseguir omplir
onze autocars amb veïns que em

van venir a veure, amb samarre-
tes i pancartes. Recordo que gai-
rebé la meitat de la Picornell eren
tianencs, això em va posar la pell
de gallina”, afegeix el nedador.

El bronze que Marí va guan-
yar a Barcelona (en la final dels
100 metres braça, on va quedar
per darrere del danès Christian
Bundgaard i del nord-americà
John Morgan) va ser el quart en
la seva participació en uns Jocs, ja
que ja s’havia penjat tres a Seül
quatre anys abans. 

“TIANA ESTÀ AMB TU”
El record a la medalla de bronze
que Marí va aconseguir va ser el
fil conductor de la trobada orga-
nitzada per Junts per Tiana que

es va celebrar dissabte passat a la
Ciutadella. Els assistents a l’acte
van poder gaudir de la projecció
del documental De la foscor a la
llum, la pel·lícula oficial dels Jocs
del 92, de la qual Marí n’és un dels
protagonistes. Els assistents a la
trobada també van mostrar una
pancarta que va ser a la Picornell
fa 25 anys amb el lema Jordi
Marí, Tiana està amb tu.

El nedador acaba assegurant
que va viure moments molt emo-
tius dissabte passat. “Va ser molt
bonic viure-ho i també recordar-
ho. Alguns dels assistents eren
molt joves i no ho recorden, però
també vaig poder compartir els re-
cords amb la gent que aleshores
tenia l’edat que tinc ara”, conclou.

Marí (a la dreta) durant l’homenatge de dissabte passat. Foto: Junts

Marí rep l’homenatge de Tiana
25 anys després dels Jocs

Comença el curs: el Catgas
afronta la Copa Catalunya
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AGENDA SETMANAL

Esports

TOTA LA SETMANA
Tot el dia Continua en marxa l’exposició Lola An-

glada: art, resistència i compromís, en el
marc dels actes del 125è aniversari del seu nai-
xent. / Biblioteca Can Casacuberta.

DIUMENGE 10 DE SETEMBRE
11:45 Partit de futbol corresponent a la sego-

na jornada del grup 1 de Primera Catalana en-
tre la Fundació Grama i l’FC Cardedeu. / Nou
Municipal de Santa Coloma. 

DIMECRES 13 DE SETEMBRE
17:00 A partir del dia 13 es posaran en marxa

sessions de reforç escolar que es faran totes
les tardes dels dilluns, els dimecres i els di-
jous. / Biblioteca del Fondo.

ENTRE AVUI I DIUMENGE
Tot el dia La vila celebra la seva Festa Major. L’a-

legria, la música, la cultura popular i la
gresca seran els grans protagonistes. El pre-
gó anirà a càrrec de les jugadores de l’Snat-
t’s Sant Adrià.

ENTRE AVUI I DIUMENGE
Tot el dia Després dels bons resultats d’altres

edicions, Sant Adrià s’embarca, entre avui i
diumenge en una nova edició de la seva Ruta
Tapa en el marc de la Festa Major.

AVUI 7 DE SETEMBRE
16:30 L’esport i les bones causes es donen la mà.

Durant tota la tarda se celebrarà el quart tor-
neig de futbol solidari amb Projecte Home. /
Camp de futbol municipal.

DIUMENGE 10 DE SETEMBRE
11:30 Arriba la primera sessió de la Jugate-

cambiental, que tindrà com a fil argumental
diferents contes amb temàtica marina. /
Platja de les Barques.

DIUMENGE 10 DE SETEMBRE
11:00 Ja està tot a punt per a la primera festa

del tramvia Tiana-Montgat. Hi haurà el tre-
net de l’Associació d’Amics del Ferrocarril del
Maresme Sud. / Plaça de la Vila.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

McCaghun Dew, Hora de Joglar i Dj Pa-
jaru seran alguns dels grups prota-
gonistes de la sisena edició del festi-
val musical Enroka’t a la sorra. / Plat-
ja de les Barques.

Tot a punt per al sisè
festival Enroka’t a la sorra
Diumenge 10 de setembre a la nit

Ja s’ha convertit en una tradició. L’inici
de temporada a la Colmena serà una
cita amb l’humor irreverent conegu-
da com El Club de la Colmena. / Tea-
tre la Colmena.

La temporada d’humor arrenca
amb el Club de la Colmena
8, 9 i 10 de setembre a la tarda

La vila es prepara per viure
la Festa de Sant Cebrià
A partir del 9 de setembre

Partit de futbol corresponent a la se-
gona jornada de la Segona divisió
femenina entre el Seagull i l’Espanyol
B. / Municipal de Badalona.

El Seagull s’estrena a la lliga
rebent la visita de l’Espanyol B
Diumenge 10 de setembre a les 12:00

La setmana més màgica de l’any ja tor-
na a ser aquí. Des de demà passat i fins
al diumenge 17, Tiana celebrarà la Fes-
ta de Sant Cebrià.

Sentiment, supe-
ració, passió i his-
tòria. Amb aquests
quatre conceptes
com a bandera, la
Penya va presen-
tar dijous passat
les seves noves
equipacions de

cara a una temporada 2017-18
plena de reptes entre els quals
destaca el retorn del club a les
competicions europees.

Enguany, la segona equipació
serà blanca, perquè com l’ACB
considera el verd un color fosc, el
club no va poder triar el negre
com a color principal de la sego-
na equipació.

Una de les grans novetats,
però, és el reforç del vincle entre
el club i la ciutat, que s’evidencia
amb la inclusió de les imatges de
l’escultura de l’Anís del Mono, de
la sil·lueta del Pont del Petroli i del
nom de la ciutat, que es podrà lle-
gir a sota dels dorsals dels juga-
dors. De fet, la campanya que va
fer servir el club per presentar la
seva nova pell portava per títol
#SentimBadalona.

DEMÀ COMENÇA SANT JULIÀ
Però per poder veure els jugadors
amb aquesta nova equipació no
caldrà esperar gens. De fet, demà

mateix arrenca la pretemporada
de l’equip amb els partits del
tradicional torneig de Sant Julià
de Vilatorta, que enguany arriba
a la seva 33a edició.

El conjunt de Diego Ocampo
serà l’encarregat d’encetar la cita
i debutarà a les vuit del vespre
contra el Morabanc Andorra
(aquest partit també servirà com
a semifinal de la Lliga Catalana
ACB, el guanyador jugarà contra
el Barça el dia 26 de novembre a
Reus). El segon partit a terres oso-
nenques serà diumenge, a les sis
de la tarda, quan els verd-i-negres
s’enfrontaran contra l’UCAM de
Múrcia. Seran dos dels darrers
tests de nivell abans que l’equip
comenci el seu camí a la Cham-

pions League, el dia 19 a Tbilisi
contra el Dinamo.

MAVRA JA ÉS A BADALONA
De cara a aquests enfrontaments
a Sant Julià, Ocampo podria
comptar amb Dominik Mavra, el
nou base croat de l’equip, que di-
lluns passat va trepitjar l’Olímpic
per primera vegada després de
participar en la preparació de
l’Europeu amb els balcànics.

En declaracions als mitjans
del club, Mavra, que lluirà el
dorsal 30, va dir que té “moltes
ganes de començar aquest nou
repte”. D’aquesta manera, l’únic
jugador que encara queda per
arribar és Tomasz Gielo, a l’Eu-
ropeu amb la selecció polonesa.

Vidal i Ventura, amb els nous uniformes per al curs 2017-18. Foto: CJB

El Divina Joventut presenta 
les seves noves equipacions

L’Snatt’s comença el compte
enrere per a l’inici del curs

Dissabte 16 de se-
tembre. Des de fa
unes setmanes,
aquesta data està
marcada en ver-

mell en el calendari de la planti-
lla, el cos tècnic i els aficionats de
l’Snatt’s Sant Adrià.

I és que aquest serà el dia en
el qual es posarà en marxa el pri-
mer projecte del club a la Lliga Fe-
menina 1, sota la direcció de Fa-

bián Téllez i amb força cares no-
ves, en el partit de semifinals de
la Lliga Catalana Femenina 1.
Aquest primer matx oficial, però,
serà un test de nivell, ja que les li-
les hauran de veure’s les cares
contra tot un Uni Girona, finalis-
ta en les tres darreres lligues i
campió fa dues temporades.

El guanyador de l’eliminatò-
ria es jugarà el primer títol del curs
contra el Cadí La Seu.

Sant Josep i UBSA afronten 
la Lliga Catalana EBA

BARCELONÈS NORD4L’arribada
del mes de setembre significa, per
als equips de bàsquet, l’arrenca-
da de les competicions oficials. 

És el cas del CB Sant Josep i
de l’UBSA, que des de diumenge
passat ja estan immersos en el
primer títol del curs, la Lliga Ca-
talana EBA. Els primers que van
començar a caminar en aquesta
temporada 2017-18 han estat els
de Mario Lousame, que van que-
dar-se a les portes de la remun-
tada en la seva visita al Vive El
Masnou (76-72).

El renovat UBSA va anar per
darrere en el marcador pràctica-
ment des del salt inicial, tot i que
els adrianencs no li van perdre la

cara al matx en cap moment i van
arribar a l’últim minut amb op-
cions de forçar la pròrroga.

El pròxim que entrarà en ac-
ció és el Sant Josep, que demà
passat a les sis de la tarda, rebrà
la visita dels masnovins a la seva
pista. Els badalonins voldran evi-
tar un triomf del conjunt de la ca-
pital del Maresme, que faria que
la tercera jornada fos intrans-
cendent pel que fa a la classifica-
ció per a la fase final.

El tercer i darrer partit d’a-
questa fase prèvia serà el primer
derbi del Barcelonès Nord del
curs, que es disputarà al Ricart el
dissabte de la setmana que ve a
partir de les sis de la tarda.
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